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Protokół nr XXIX/21 

XXIX sesji Rady Miejskiej w Nowem 

w dniu 31 marca 2021 r. w godz. 1500 – 1749 

w Urzędzie Gminy Nowe 

 

Sesja odbyła się w Urzędzie Gminy Nowe. 

XXIX sesję otworzył Przewodniczący Rady Miejskiej w Nowem Marek Słomiński, który 

jednocześnie przewodniczył obradom. 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Nowem Marek Słomiński powitał radnych, Pana 

Burmistrza wraz ze współpracownikami oraz gości, którzy będą wchodzili w trakcie realizacji 

porządku obrad (Dyrektor Gminnej Przychodni Zbigniew Kloska, Przewodnicząca Rady 

Społecznej przy Gminnej Przychodni/Dyrektor SAPO Urszula Kempińska-Czerwińska, 

Kierownik Środowiskowego Domu Samopomocy Anna Pikuła). Ze względu na 

bezpieczeństwo na sali będą radni, obsługa Rady, Burmistrz oraz Skarbnik Gminy. 

 

Przewodniczący stwierdził, że w sesji uczestniczy 13 członków Rady (nieobecni: radny 

Sławomir Grzemski, radna Lidia Sosnowska), co stanowi kworum, przy którym Rada może 

podejmować prawomocne decyzje.  

Radny Grzegorz Derengowski opuścił salę obrad podczas przerwy o godz. 1627. Od tego 

momentu do zakończenia obrad w sesji uczestniczyło 12 radnych. 

 

Sekretarzem obrad Przewodniczący wyznaczył radnego Sławomira Jopka. 

 

W związku z brakiem uwag, wniosków i zastrzeżeń do protokołu XXVIII sesji Rady 

Miejskiej,  został on jednomyślnie przyjęty bez odczytywania. 

Raport z elektronicznego głosowania znajduje się w załączniku do protokołu. 

 

 

Przewodniczący Rady odczytał porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji:    

    a) powitanie,   

    b) stwierdzenie kworum, 

    c) wyznaczenie sekretarza obrad, 

    d) przyjęcie protokołu poprzedniej sesji, 

    e) przedstawienie porządku obrad. 

2. Informacja Burmistrza o podejmowanych działaniach między sesjami. 

3. Ocena działalności Gminnej Przychodni w Nowem: 

     a) informacja Dyrektora Gminnej Przychodni w Nowem, 

     b) ocena Burmistrza, 

     c) opinia Rady Społecznej przy Gminnej Przychodni w Nowem, 

     d) ocena Komisji Polityki Społecznej, 

     e) podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia sprawozdania finansowego Gminnej 

Przychodni w Nowem. 

4. Sprawozdanie Miejsko - Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Nowem z realizacji 

zadań z zakresu pomocy społecznej: 

     a) przedstawienie sprawozdania, 

     b) ocena Burmistrza, 

     c) opinia Komisji Polityki Społecznej,  

     d) dyskusja, 
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     e) podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia sprawozdania z działalności Miejsko-Gminnego 

       Ośrodka Pomocy Społecznej w Nowem za okres od 01.01.2020 r. do 31.12.2020 r.  

5. Informacja na temat funkcjonowania Środowiskowego Domu Samopomocy.  

6. Podjęcie uchwał w sprawie: 

- przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobieganiu bezdomności 

zwierząt na terenie Gminy Nowe w 2021 roku, 

- zamiaru przekształcenia Przedszkola Samorządowego w Nowem poprzez zmianę siedziby,  

- trybu udzielania i rozliczania dotacji udzielonych publicznym i niepublicznym jednostkom 

  oświatowym, dla których Gmina Nowe jest organem dotującym, trybu kontroli 

prawidłowości pobrania i wykorzystania tych dotacji oraz terminu i sposobu rozliczania ich 

wykorzystania, 

- emisji obligacji komunalnych oraz określenia zasad ich zbywania, nabywania i wykupu, 

- zmieniająca budżet Gminy Nowe na rok 2021, 

- zmieniająca Wieloletnią Prognozę Finansową Gminy Nowe na lata 2021-2037. 

7. Wolne wnioski, zapytania i informacje. 

8. Zakończenie sesji. 

 

Do przedstawionego porządku obrad nie wniesiono żadnych propozycji zmian ani zastrzeżeń.       

 

Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że obrady Rady Miejskiej są rejestrowane za 

pomocą urządzeń nagrywających dźwięk i obraz oraz transmitowane. Klauzula informacyjna 

dotycząca przetwarzania danych osobowych osób uczestniczących w obradach Rady 

Miejskiej w Nowem została umieszczona do zapoznania się z jej treścią na drzwiach sali 

obrad oraz w Biuletynie Informacji Publicznej www.bip.gminanowe.pl w zakładce Organy – 

Rada Miejska. Transmisja sesji Rady Miejskiej odbywa się również pod wskazanym adresem 

internetowym oraz na stronie www.gminanowe.pl w zakładce –Moja Gmina. 

 

Ad.2/ Informacja Burmistrza o podejmowanych działaniach między sesjami. 

Burmistrz Nowego Czesław Woliński poinformował, że między sesjami prowadzone były 

następujące działania: 

 

26 lutego 2021 r. –   Podpisanie umowy o dofinansowanie z Urzędem Marszałkowskim  

w Toruniu na realizację zadania „Rewitalizacja Centrum Kultury w Rychławie”.  

- Zebranie  rady  sołeckiej  w  Bochlinie - omawiano  sprawy  bieżące  oraz plany sołeckie  

z  funduszu  sołeckiego  na  rok 2021.  

1 marca  2021 r.  - Narada  z  dyrektorami  szkół  i SAPO - główny  temat  to  sytuacja  

epidemiczna  w  szkołach. 

2 marca 2021 r. –  Podpisanie umowy w sprawie zamówienia publicznego na zadanie 

„Rewitalizacja Centrum Kultury w Rychławie” z firmą REMBUD Krzysztof Paziewski, 

Kwidzyn na kwotę 1.195.000,00 zł brutto. 

4 marca 2021 r. – Notariusz  w Świeciu - podpisanie  dwóch  umów  na  wykup  mieszkań. 

6/7 marca 2021 r. – Pożar  zabytkowego  wiatraka. Wiatrak nie jest własnością gminy.  

9 marca 2021 r. - spotkanie  z  prezesem Krajowego  Zasobu  Mieszkaniowego z  Warszawy  

dotyczące  budowy  i  finansowania nowych  inwestycji mieszkaniowych tzw. SIM (jest to 

coś innego niż Mieszkanie+). Więcej wiadomości na ten temat Burmistrz przekaże na kolejnej 

sesji, po kolejnym spotkaniu. 

- LOT  Kociewie  - spotkanie sprawozdawcze w Starogardzie Gdańskim. 

10 marca 2021 r. – Rozpoczęcie kontroli w Urzędzie Gminy przez Regionalną Izbę 

Obrachunkową, kontrola potrwa prawdopodobnie do 16 kwietnia b.r. 

http://www.bip.gminanowe.pl/
http://www.gminanowe.pl/
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11 marca 2021 r.- spotkanie członków Rady  LGD Świecie (uczestniczył Z-ca Burmistrza 

Zbigniew Lorkowski). 

12 marca 2021 r.- Narada robocza – przedszkole  oraz  CK Zamek. 

- Przekazanie  placu budowy świetlicy  w  Rychławie (prace rozpoczną się od 6 kwietnia). 

18 marca 2021 r.- Walne zebranie sprawozdawcze  Gminnej Spółki Wodnej. 

22 marca 2021 r. - Wideokonferencja – Pomorska  Strefa Gospodarczo –Ekonomiczna. 

- Częściowy odbiór ulicy Myśliwskiej. 

23 marca 2021 r. - Wideokonferencja  z  udziałem  Wojewody  Kujawsko-Pomorskiego 

dotycząca ogólnej  sytuacji epidemicznej  w  kraju i województwie. 

24 marca 2021 r. – Ogłoszenie o zamówieniu na zadanie „Adaptacja poddasza zamku 

krzyżackiego w Nowem – wyposażenie” w trybie podstawowym.  

- Narada  z konsorcjantami  firmy  Taczbud  dotycząca  budowy  przedszkola. 

25 marca 2021 r. – Wspólnie  z gminą Warlubie podpisanie  pisma /petycji/ dotyczącej  

zmiany  rozkładu  jazdy  pociągów w  kierunku  Gdańska i Bydgoszczy ze  stacji  Warlubie  

i Twarda  Góra.   

26 marca 2021 r. - Wideokonferencja Konwentu Burmistrzów województwa kujawsko-

pomorskiego. Główny temat, to sytuacja związana z Covid oraz omówienie spraw lokalnych 

społeczności w ramach RPO, informacje dotyczące obszaru wsparcia z państwowego 

funduszu rozwoju dróg lokalnych, informacja na temat zasad i warunków dofinansowania 

programu Czyste Powietrze.  

30 marca 2021 r. - Wideokonferencja z udziałem  Wojewody  Kujawsko-Pomorskiego  

dotycząca organizacji  szczepień w województwie. 

31 marca 2021 r. - Wybór  oferty na postepowanie ogłoszone w trybie przetargu 

nieograniczonego na odbudowę budynku wielorodzinnego w Dolnych  Morgach. Umowa 

zostanie podpisana ok. 15 kwietnia z Zakładem Remontowo-Budowlanym Rembud  

z Grudziądza, na kwotę 803 485,46 zł. 

 

Wpłynęły plany na inwestycje drogowe Powiatu Świeckiego na lata 2023-2029. Na terenie 

Gminy Nowe mamy jeszcze drogi powiatowe do naprawy, całkowitego remontu albo 

wymiany asfaltu. Jest to część drogi Zdrojewo-Lipinki, droga Nowe-Kamionka, droga  

w kierunku Milewa, droga w kierunku Pszyn Szlacheckich, odcinek ponad 2300 m Bochlin-

Widlice. Zgłosiliśmy do przebudowy odcinek od ul. Podgórnej do mostu (jest mocno zużyty), 

powinien zostać zeszlifowany i pokryty nową warstwą asfaltu.  

 

W dniu dzisiejszym dotarła do nas wiadomość, że w drugim rozdziale z Funduszu Inwestycji 

Lokalnych przyznano nam dofinansowanie w wys. 1 mln zł na ścieżkę pieszo-rowerową 

Nowe - Twarda Góra. 

 

Pytania do przedstawionej informacji: brak 

 

Ad.3/ Ocena działalności Gminnej Przychodni w Nowem 

a) Informację na temat działalności Przychodni przedstawił Dyrektor Gminnej 

Przychodni w Nowem Zbigniew Kloska. 

Ze względu na fakt, że sytuacja covidowa jest dramatyczna wystąpienie Dyrektora będzie 

krótkie ze względów bezpieczeństwa i ze względu na powagę sytuacji. 

Gminna Przychodnia w Nowem funkcjonowała tak, jak w latach poprzednich. Prowadzono 

poradnie specjalistyczne: chirurgiczną, okulistyczną, laryngologiczną, ginekologiczną oraz 

gabinet fizjoterapii i laboratorium. Ze względu na covid poradnie specjalistyczne przez 

pewien czas nie funkcjonowały, ponieważ lekarze mieli zakaz przemieszczania się.  
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Te poradnie specjalistyczne, które u nas funkcjonują, to  nie mogą być teleporady. Wynik, 

jeżeli chodzi o wykonanie w poradniach specjalistycznych, jest bardzo dobry, mniej tylko  

o ok. 10%.  

Przychodnia jest finansowana przez Narodowy Fundusz Zdrowia. Przychodny z NFZ 

wynosiły 3.439.553 zł, były również przychody z badań profilaktycznych oraz czynsze  

z gabinetów. Łącznie przychody wyniosły 3.674 478 zł. 

Koszty zamknęły się kwotą 3.193.291 zł.  

Rok finansowy, pomimo dużych wydatków związanych z zaopatrzeniem w sprzęt, w tym 

niezbędny sprzęt jednorazowy, zamknął się zyskiem w kwocie 481.187 zł. Zysk w roku 

bieżącym zostanie wykorzystany na potrzeby Przychodni, m.in. zakup karetki pogotowia  

z noszami (przetarg odbył się w styczniu, zakup sfinalizowano). 

Ponadto wykonano sporo remontów bieżących. Te remonty i wydatki gospodarcze wynosiły 

288 tys. zł. Główny wydatek, to zakup aparatu USG ginekologicznego. Wykonano nowy 

wjazd do Przychodni (był w złym stanie) oraz bramę wjazdową. Wykonano remonty 

samochodów, pomieszczeń, założono na ul. Nowej ogrzewanie gazowe. Wykonano wiatę 

parkingową dla pracowników przy Przychodni na ul. Komierowskiego (bardzo przydatna 

zimą). Zakupiono sprzęt komputerowy, każdy z lekarzy pracuje cały dzień przy komputerze.  

Sytuacja związana z covid – Przychodnia uruchomiła sprawnie system teleporad, e-recept, 

system elektronicznego wystawiania skierowań do poradni specjalistycznych. W budynku 

Przychodni podstawiono automat do dezynfekcji rąk. Trzeba było ograniczyć planowane, 

ochronne szczepienia dla dzieci (był zakaz z ministerstwa). Problemem jest przestrzeganie 

dystansu między pacjentami. Wprowadzono też zdalne wystawianie skierowań na wymazy, 

dziennie przez kilka godzin to jest wykonywane. Zaburza to normalną pracę Przychodni 

(dzwoni np. rodzina 5-6 osób i dla każdej trzeba wypełnić formularz, nadać numer, zajmuje to 

sporo czasu). Mieszkańcy dzwonią o różnych porach, także w soboty i niedziele. Przychodnia 

podjęła się również dużego zadania, które było dobrowolne, t.j. zorganizowanie punktu 

szczepień dla mieszkańców naszej gminy. Na dzień dzisiejszy zamówionych  

i zrealizowanych jest 610 szczepień. Zaszczepionych jest ok. 100 nauczycieli, co daje  

w sumie 710. Jest też trochę osób, które zapisały się przez internet i są szczepione. Ta ilość 

plus osoby, które przechorowały (ok.30%), to według Dyrektora zbliżenie się do granicy, 

przy której w naszej gminie będzie trochę bezpieczniej pod kątem covid. Teraz w  Przychodni 

będą też wykonywane szczepienia w sobotę, bo była możliwość zamówienia dodatkowych 

szczepionek, co udało się zrobić. W tym tygodniu planuje się prawie 120 szczepień.  

Pracownica rejestrująca do szczepień poświęciła ostatnio sobotę i niedzielę żeby wpisać 

pacjentów, bo jeśli nie zrobi się tego terminowo, to z systemu ogólnopolskiego „wpadną” 

pacjenci z innych miast zamiast naszych pacjentów. W Przychodni jest ogrom pracy, mimo to 

pracownicy starają się podołać, chociaż jest bardzo trudno. Uruchomiono 5 numerów 

telefonów w Przychodni, ale pracownicy są też ludźmi, robią co mogą. Jak są pilne rzeczy 

(choroba covidowa, wymaz) można dzwonić na te telefony i ten, kto odbierze przekaże 

informację, co trzeba zrobić. Pandemia spowodowało, że w Przychodni jest więcej pracy, ale 

starają się robić to, co do nich należy. Według Dyrektora Kloski przebiega to nieźle.  

 

Pytania: 

Radny Jarosław Kozłowski – Jeśli dobrze usłyszał, Pan Dyrektor mówił o 5 telefonach  

w rejestracji, a praktycznie są chyba dwa? 

 

Dyrektor Gminnej Przychodni Zbigniew Kloska – 5 telefonów jest w całej przychodni,  

a rejestracja to jest jeden numer. Jeżeli sprawa jest pilna, są jeszcze inne. Dyrektor może 

pokazać biling swojego telefonu, dziennie ma 800 połączeń. Stara się jak najwięcej ludziom 
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pomóc. Jest ich w niektórych dniach dwóch, czasami trzech, każdy jest człowiekiem. 

Przyjmują trzy razy więcej niż powinni. Lekarz powinien przyjmować przynajmniej 15-20 

minut, a teraz mają praktycznie co dwie minuty, Dyrektor wykonuje trzy rzeczy jednocześnie. 

Prosi, aby wczuć się w tę sytuację.  

 

Radny Jarosław Kozłowski – Pan Dyrektor szeroko podkreśla problemy i nawał pracy 

związane z covidem, ale radny zauważył ostatnio, że są małe problemy dla osób 

niedysponujących pojazdem, zgłaszających się do wykonania wymazu.  

 

Dyrektor Gminnej Przychodni Zbigniew Kloska – w sytuacji, kiedy ktoś jest samotny, nie 

ma pojazdu, cała rodzina jest chora, starają się podejść do tego empatycznie i przysyłają 

karetkę wymazową z zespołem. To cały czas funkcjonuje. Natomiast, jeżeli ktoś ma 

szczepienie i też jest obłożnie chory, to też jeżdżą szczepić do domu. 

 

Radny Jarosław Kozłowski – może będzie to wyglądało jak dyskusja, ale zdarzyło się tak, 

że pewna osoba, która zgłaszała się i mówiła, że nie ma takiej możliwości … 

 

Dyrektor Gminnej Przychodni Zbigniew Kloska – trzeba powiedzieć konkretnie kto i do 

kogo zgłaszał, czy ta osoba rozmawiała z Dyrektorem. 

 

Radny Jarosław Kozłowski – to nie było do Pana Dyrektora. Wyszło tak, że osoba, która 

była zainteresowana, miała dzwonić po karetkę covidową, a nie lekarz.  

 

Dyrektor Gminnej Przychodni Zbigniew Kloska – jak ktoś jest ciężko chory, to rodzina 

dzwoni po karetkę. Jak jest ciężki stan, duszności, a jeżeli jest stan, który można leczyć  

w domu, to dają zalecenia przez telefon do leczenia w domu.  

 

Radny Jarosław Kozłowski – ale tak nie było. 

 

Dyrektor Gminnej Przychodni Zbigniew Kloska – w takim razie proszę przedstawić 

nazwisko, można wszystko sprawdzić, jeżeli jest sytuacja drażliwa.  

 

Radny Henryk Czapliński – zapoznał się ze wszystkimi materiałami, które przedstawił 

radnym Pan Dyrektor i Rada Społeczna. Wydawałoby się, że jest tak pięknie. Radny 

proponuje pójść i zapytać kogokolwiek w mieście o opinię, tych, którzy korzystają  

z Przychodni. Główne uwagi nie dotyczą meritum, że np. ktoś źle leczy. Główne uwagi są do 

organizacji tego wszystkiego. Radny sam był świadkiem, zimą, kiedy był mróz, po to, żeby 

się zarejestrować na teleporadę, stoi się przed drzwiami przychodni, bo dodzwonienie się do 

tejże jest… (radny sam wykonał ok. 100 połączeń i nie udało mu się). Radny próbował 

połączyć się od godz. 730. 

 

Dyrektor Gminnej Przychodni – to wszystko już było, już to słyszeliśmy przy ostatnim 

spotkaniu, kiedy Dyrektor występował była między nim i radnym dyskusja. 

 

Radny Henryk Czapliński – dyskusji to raczej nie było, bo Pan doktor wyszedł. 

 

Dyrektor Gminnej Przychodni – Dyrektor Przychodni uważa, że radny Henryk Czapliński 

nie słucha tego, co on dzisiaj powiedział. Sytuacja jest bardzo dramatyczna, a to, czy ktoś 

chciał mieć badania w ten dzień, czy w inny, to jest mniejszej wagi. Musimy wybrać to, co 

jest w tej chwili najważniejsze. Ludzie nam umierają, nie potrafimy załatwić wszystkich 
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covidowych, a te rzeczy planowe, badania laboratoryjne, dostanie się do tego lekarza, który 

skierował na badanie na analizę, żeby przedyskutować, w tej chwili zostawiają to na boku, bo 

sytuacja jest ciężka i muszą najpierw ratować życie, żeby jak najwięcej osób przeżyło  

i żeby miały jakiś komfort. Pracują, wystawiają skierowania covidowe ponad miarę. Jeżeli 

chodzi o inne rzeczy, możemy o tym porozmawiać później, jak epidemia będzie mniejsza. 

Inne placówki szczepią o wiele mniej, jedną trzecią. Dyrektor uważa, że to jest pierwszy 

punkt, żeby jak najwięcej mieszkańców uratować.  

 

Radny Jarosław Kozłowski – zwraca się z prośbą na przyszłość. Na podstawie informacji 

inwestycyjnych można pochwalić, że tak dobrze to wychodzi, ale należałoby się zastanowić 

nad punktem rejestracji, bo w tej chwili nie ma dobrego podejścia. Ludzie gromadzą się albo 

na schodach albo stoją na otwartym terenie. Czy ewentualnie nie mogłoby tam być zrobione 

jakieś zadaszenie? Ewentualnie rejestracja inaczej umiejscowiona? 

 

Dyrektor Gminnej Przychodni – zastanowi się nad tym. Natomiast chciałby powiedzieć, że 

przyjmują coraz większy procent osób na normalną wizytę, gdzie nie do końca są do tego 

przekonani, bo badania osób zaszczepionych wykazują, że szczepienie, nawet dwukrotne, nie 

chroni prze ponownym zakażeniem. Około 50% personelu było zakażonego, mimo to 

większość pracowała zdalnie, ponieważ nie ma osób, które by ich wymieniły. To, że 

przestrzegają zasad reżimu, to jest sprawa najważniejsza dlatego, że chcą, aby personel jak 

najdłużej pomagał mieszkańcom gminy. To nie jest taka prosta sprawa, jest to bardzo trudne. 

Szczepienie niestety nie zabezpiecza przed ponownym zakażeniem.  

 

Radna Aleksandra Janeczek – żyje nadzieją, że pandemia nie będzie trwała wiecznie  

i minie, przynajmniej w ogromnym zakresie. Na przyszłość, ponieważ ten punkt nieustająco 

wraca w różnych dyskusjach, czy jest taka możliwość, żeby rejestrację wyposażyć w jeszcze 

jeden numer telefonu? Żeby skończyły się skargi ludzi, że nie można się dodzwonić do 

rejestracji? Bo jeden numer nie obsłuży. Czy jest taka możliwość, żeby w przyszłości był 

jeszcze jeden numer telefonu do rejestracji? 

 

Dyrektor Gminnej Przychodni – sam numer telefonu niewiele załatwi, ze względu na to, że 

jak pacjent się dodzwoni, to kto z nim będzie rozmawiał? Lekarze mają grafiki podwójne  

i potrójne, a jeszcze muszą szczepić. Dyrektor proponuje, jeżeli ktoś jest odważny z radnych, 

to prosi, żeby przyjść i zobaczyć, jak wygląda ich dzień jak szczepią? Dyrektor ma na biurku 

50 kart, w korytarzu są osoby, które czekają na szczepienia i wszystko idzie równocześnie. 

Jest bardzo trudno. 

 

Radna Aleksandra Janeczek – dodała, że to rozumie. 

 

Dyrektor Gminnej Przychodni – jest w fazie pozyskania jeszcze jednego lekarza, 

prawdopodobnie w tym roku to się uda. Wtedy dopiero sytuacja będzie o wiele lepsza. 

Natomiast w covidzie, jedna osoba więcej, czy nie… Jest tyle pracy, że nie można tego 

opanować. Starają się jak mogą. 

 

b) ocena Burmistrza 

Burmistrz Nowego Czesław Woliński na wstępie dodał, że temat służby zdrowia budzi 

obecnie wiele emocji w całym kraju, ale musimy ten trudny okres przetrwać. Trwa to już rok, 

z telewizji wiemy, jaka jest sytuacja. To, co powiedział Pan Dyrektor jest prawdą, szczepią, 

starają się jak mogą, pewne niedociągnięcia do Burmistrza też docierają, niestety. Burmistrz 
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tłumaczy, że to może jeszcze potrwać może miesiąc, może dwa… Szczepionek ma przyjść do 

kraju więcej. Minister niedawno zapowiedział, że od maja będziemy się mogli szczepić, kto 

będzie chciał. Pan Dyrektor powiedział, jakie ma moce przerobowe i Burmistrz doskonale to 

rozumie. 

 

Następnie Burmistrz przedstawił ocenę funkcjonowania Gminnej Przychodni w Nowem za 

2020 rok: 

 

„W dniu 8  marca 2021  roku  zespół kontrolny w składzie: Jerzy Wotkowski – kierownik 

zespołu, Zbigniew Lorkowski – członek, Jolanta Madziąg – członek dokonał kontroli  

w Gminnej Przychodni w Nowem.  Zakres kontroli był następujący:  

1) realizacja zadań określonych w regulaminie organizacyjnym i statucie, dostępność  

i jakość udzielanych świadczeń zdrowotnych w 2020 roku; 

2) prawidłowość gospodarowania mieniem oraz środkami publicznymi w 2020 roku; 

3) gospodarka finansowa w 2020 roku. 

Kontrolą zostały objęte następujące zagadnienia: 

1) ilość udzielnych świadczeń zdrowotnych w poszczególnych poradniach, 

2) kontrole w Gminnej Przychodni w Nowem w 2020 roku, otrzymane zalecenia pokontrolne 

oraz ich wykonanie, 

3) organizacja pracy przychodni w czasie pandemii COVID 19, 

4) posiadanie obowiązkowego ubezpieczenia odpowiedzialności cywilnej,  

5) kontrola planu remontowego i inwestycyjnego, 

6)  kontrola realizacji rocznego planu finansowego, 

7) kontrola zgodności zapisu wybranych operacji gospodarczych w księgach rachunkowych  

z dokumentami źródłowymi.  

 

Ustalenia kontroli:  

1. Ilość udzielanych świadczeń w roku 2020, w porównaniu do lat poprzednich uległa 

zmniejszeniu. Spowodowane to było ograniczeniami związanymi w epidemią COVID 

19. W 2020 roku pomniejszeniu uległ kontrakt podpisany z NFZ, a jego rozliczenie 

ma nastąpić prawdopodobnie w drugiej połowie 2021 roku. Porady medyczne 

udzielane są w następującym zakresie: poradni ogólnej, dla kobiet, dziecięcej, 

okulistycznej, laryngologicznej chirurgicznej i rehabilitacyjnej. Nieznacznie spadła 

ilość  pacjentów zapisanych do przychodni.  

2. W 2020 roku w Gminnej Przychodni odbyły się cztery kontrole zewnętrzne. Nie było 

nieprawidłowości, zaleceń, uwag i wniosków kontrolnych.  

3. Porady lekarskie udzielane są, podobnie jak w 2020 roku, w dni powszednie  

w godzinach 08.00 - 18.00.  W dni wolne od pracy i święta porady lekarskie  i dyżury 

pielęgniarskie prowadzone w są godzinach 08.00 - 11.00, po południu dyżur pełni 

pielęgniarka od 17:00 do 18:00. Praca Gminnej Przychodni w czasie epidemii COVID 

19 była trudna ze względu na konieczność zabezpieczenia  obsługi pacjentów  

z uwzględnieniem wymogów sanitarnych względem personelu Przychodni.  

W pierwszych miesiącach nie były dostępne wszystkie materiały, zwiększyła się też 

ich cena. Ze względu na zwiększone koszty NFZ uruchomił dodatkowe środki na 

walkę z epidemią, Przychodnia  za 6 miesięcy otrzymała kwotę 48 545,74 złotych. 

Koszty związane z zabezpieczeniem pracowników i pacjentów przed wirusem 

wyniosły 53 tysiące złotych. Zakupiono środki ochronne jednorazowe typu: maseczki, 

rękawiczki, fartuchy, środki dezynfekujące. Przy wejściu do pomieszczeń ustawiono 

dezynfekatory z płynami dezynfekcyjnymi do rąk.  Do Burmistrza Nowego zgłaszano 
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problemy związane z rejestracją telefoniczną w Przychodni. Wszystkie te zgłoszenia 

przekazano Dyrektorowi do rozstrzygnięcia i załatwienia. Z dużym smutkiem 

środowisko przyjęło informację o śmierci pielęgniarki Przychodni związanej  

z epidemią.   

4. Komisja stwierdziła również, że w tej trudnej sytuacji, która trwa od ponad roku 

Dyrektor winien zintensyfikować poszukiwania obsad lekarskich. Postulat ten 

podnoszony jest od kilku lat. Dalsze trwanie tej sytuacji może doprowadzić do 

zagrożenia ciągłości, bądź niskiej jakości świadczenia usług zdrowotnych, 

niezadowolenia pacjentów i przechodzenia do innych placówek POZ.   

5. Kontrola  planu rzeczowo - inwestycyjnego, remontów, zakupów sprzętu nie wykazała 

nieprawidłowości.  Wydatkowano kwotę 288 tysięcy złotych i była to kwota podobna 

do roku 2019.  

6. Rok finansowy 2020 zamknięto zyskiem netto w wysokości 481 187 złotych. Zysk,  

w stosunku do roku ubiegłego (370 168,68 zł), wzrósł o kwotę 111 018,32 zł. 

Kontrolujący wysoko oceniają starania Dyrektora Przychodni w tym zakresie. 

Uzyskany dodatni wynik finansowy za 2020 r. Gminna Przychodnia zamierza 

przeznaczyć na konieczne remonty i zakupy.  Trzeba jednak pamiętać, że  w 2020 r. 

nie udało się zwiększyć  obsad  lekarskich, co skutkowało niższymi kosztami. Ze 

względu na dużą ilość pacjentów,  zysk winien być zoptymalizowany, zapewniający   

z jednej strony konieczne inwestycje, z drugiej strony uwzględniający 

zapotrzebowanie na usługi medyczne.  

7. Zespół kontrolny pozytywnie ocenił działalność Gminnej Przychodni w Nowem za 

rok 2020. Ocena ta uwzględnia ustalenia poczynione podczas kontroli, zachowanie 

ciągłości świadczonych usług w okresie epidemii, jak i dodatni wynik finansowy 

jednostki. Należy jednak dostrzegać zagrożenia w funkcjonowaniu Przychodni 

związane z brakiem wystarczającej  liczby lekarzy z odpowiednimi kwalifikacjami.   

W tej trudnej sytuacji, która trwa od ponad roku, Burmistrz Nowego składa 

podziękowania służbom lekarskim, pielęgniarskim jak i wszystkim zaangażowanym  

w udzielanie pomocy zdrowotnej życząc cierpliwości i wytrwałości w obecnej sytuacji 

epidemiologicznej.”   

 

c) opinia Rady Społecznej przy Gminnej Przychodni w Nowem 

Opinię przedstawiła Przewodnicząca Rady Społecznej przy Gminne Przychodni w Nowem 

Urszula Kempińska-Czerwińska. 

Rada Społeczna na swoim posiedzeniu w dniu 15 marca b.r. przyjęła przedstawione przez 

Dyrektora sprawozdanie Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej Gminna 

Przychodnia w Nowem z działalności za okres od 1 stycznia do 31 grudnia 2020 r. Zakład 

zamknął rok dodatnim wynikiem finansowym w wysokości 481.186,68 zł. Podczas 

posiedzenia Pan Dyrektor przedstawił propozycję wydatkowania zysku. Rada Społeczna 

przyjęła pozytywnie sprawozdanie, plan finansowy, bilans zysków i strat oraz oceniła 

działalność SPZOZ w całym roku. Zgodnie z planem zrealizowano zamierzone przez 

Dyrektora zadania. Pomimo trudnej sytuacji pandemicznej Zakład funkcjonował, udzielane 

były teleporady, pomimo zamknięcia Zakładu. Personel medyczny, lekarze oraz personel 

pomocniczy, cały czas pracował. Również w tym okresie udało się Gminnej Przychodni 

zrealizować badania profilaktyczne, które we wcześniejszych latach odbywały się  

w większym zakresie. Z mediów wiadomo, że profilaktyka niedomaga przez pandemię, ale 

Panu Dyrektorowi udało się część badań profilaktycznych zrealizować. Jest to działanie 

pozytywne. W tym trudnym okresie nie można powiedzieć, że nie było skarg. Nie wnoszono 

skarg pisemnych, były to ustne skargi podczas rozmów. Konsultowano to z Dyrektorem, 
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każdy z nas musi zrozumieć, że jest to trudny okres, Zakład funkcjonuje, ale w innym 

zakresie. Wymusza to sytuacja w kraju związana z pandemią. Godziny otwarcia Przychodni 

są podobne jak były w latach poprzednich. Również usługi specjalistyczne, które Zakład 

zakontraktował były realizowane. W ogólnej ocenie Rada, na swoim posiedzeniu przyjęła 

sprawozdanie i pozytywnie ocenia działalność Gminnej Przychodni w Nowem. 

 

Przewodniczący Rady Marek Słomiński – poprosił o doprecyzowanie co znaczy długa 

kolejka i co to znaczy krótkie oczekiwanie? Bo to jest pojęcie względne długa, czy krótka. To 

jest tydzień, czy dwa? Prosi o konkretną informację, która będzie bardziej czytelna dla 

każdego. 

 

Przewodnicząca Rady Społecznej – oczekiwanie na wizytę u lekarza jest uzależnione od 

ilości przyjmowanych pacjentów. Trzeba pamiętać, że lekarze pracują 7 godzin dziennie. 

Ustawowo mają 20 minut czasu na jednego pacjenta. Nie można przekraczać tej liczby, 

chociaż i tak w ostatnim czasie, jak mówi Pan Dyrektor, przyjmowano więcej pacjentów niż 

zakłada się zgodnie z ustawą. Wymusiła to sytuacja. Dla niektórych oczekiwanie dwa, trzy 

dni na zarejestrowanie to jest długo, a dla niektórych jest krótko. Jest to pojęcie względne.  

 

Przewodniczący Rady Marek Słomiński – chodzi tylko o konkretną informację. Materiały 

są publikowane, spotykamy się z pytaniami, to znaczy ile? Na przykład jeżeli chodzi  

o specjalistów to czeka się tydzień? 

 

Przewodnicząca Rady Społecznej – tak, jeżeli chodzi o lekarza pierwszego kontaktu, to 

czeka się czasami jeden dzień. 

 

     d) ocena Komisji Polityki Społecznej 

Przewodniczący Komisji Polityki Społecznej Sławomir Jopek poinformował, że na 

posiedzeniu Komisji Polityki Społecznej w dniu 23 marca 2021 r. Komisja zapoznała się  

z obszernym sprawozdaniem z działalności Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki 

Zdrowotnej Gminnej Przychodni w Nowem. 

Gminna Przychodnia w Nowem w 2020 roku kontynuowała realizację zadań statutowych, do 

których należą: badania lekarskie, porady lekarskie, leczenie, opieka nad kobietą ciężarną, jej 

płodem i noworodkiem, działania profilaktyczne. Zadania te były realizowane poprzez 

prowadzenie usług w ramach podstawowej opieki zdrowotnej oraz specjalistycznej, w ramach 

czterech poradni: chirurgicznej, okulistycznej, laryngologicznej i ginekologicznej, jak 

również usługi rehabilitacyjne w gabinecie fizjoterapii. 

Rok 2020 zamknięto zyskiem w kwocie 481 186,68 zł. Uzyskany dodatni wynik finansowy 

Dyrektor Gminnej Przychodni w Nowem zamierza przeznaczyć na sfinansowanie: zakupu 

karetki z noszami, wykonanie elewacji na budynku głównym Przychodni, wykonanie sali 

gimnastycznej  dobudowanej do budynku rehabilitacji, zakup sprzętu do rehabilitacji, zakup 

sprzętu komputerowego, zmianę instalacji elektrycznej w budynku głównym przy ul. 

Komierowskiego 39. 

Dyrektor Gminnej Przychodni w Nowem koordynował szereg działań zarówno na miejscu jak 

i w terenie.  

W zakresie dostępności do usług medycznych, mimo trudnej sytuacji związanej z epidemią  

Covid 19, Komisja wnosi o usprawnienie pracy rejestracji. 

Reasumując, Komisja Polityki Społecznej nie wnosi uwag do przedstawionego sprawozdania 

i pozytywnie ocenia działalność Gminnej Przychodni w Nowem za 2020 rok. 

 

Pytania, uwagi: brak  
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     e) podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia sprawozdania finansowego Gminnej 

Przychodni w Nowem 

 

Projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia sprawozdania finansowego Gminnej Przychodni  

w Nowem odczytała Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej Małgorzata Murawska.  

Projekt został poddany pod głosowanie. 

Na ogólną liczbę radnych 15, obecnych było 13 radnych (nieobecni: radna Lidia Sosnowska, 

radny Sławomir Grzemski). Za podjęciem Uchwały głosowało 12 radnych, brak głosów 

przeciwnych, 1 głos wstrzymujący się (radny Henryk Czapliński). 

Raport z elektronicznego głosowania stanowi załącznik do protokołu. 

 

Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Miejska w Nowem podjęła Uchwałę  

Nr XXIX/189/21 z dnia 31 marca 2021 r. w sprawie rozpatrzenia sprawozdania 

finansowego Gminnej Przychodni w Nowem przy jednym głosie wstrzymującym się. 

 

 

Ad. 4/ Sprawozdanie Miejsko - Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Nowem z realizacji 

zadań z zakresu pomocy społecznej 

 

Radny Paweł Bieluszewski opuścił salę obrad o godz. 1556, powrócił o godz. 1600. 

Radna Małgorzata Murawska opuściła salę obrad o godz. 1603, powróciła o godz. 1604. 

     a) przedstawienie sprawozdania 

W związku z nieobecnością Kierownika MGOPS, w imieniu Burmistrza, sprawozdanie 

omówił pokrótce Główny Księgowy MGOPS Piotr Gumkowski. 

Zgodnie ze Statutem MGOPS w Nowem w skład ośrodka wchodzą: Dział pomocy społecznej, 

Dział opieki nad chorym w domu, Dział świadczeń rodzinnych i dodatków mieszkaniowych 

oraz Świetlica Środowiskowa. 

Dział Świadczeń Rodzinnych i Dodatków Mieszkaniowych realizuje następujące 

świadczenia:  

świadczenia rodzinne, zasiłki dla opiekuna, świadczenia z funduszu alimentacyjnego, 

świadczenia wychowawcze, świadczenia „Dobry start”, Karta Dużej Rodziny oraz dodatki 

energetyczne, świadczenie „Za życiem”, składki na ubezpieczenie emerytalno-rentowe oraz 

składki na ubezpieczenie zdrowotne, które są finansowane ze środków budżetu państwa 

w formie dotacji celowej oraz dodatki mieszkaniowe, które są finansowane ze środków 

własnych. 

W 2020 roku Ośrodek otrzymał dotację w wysokości 6.275.698 zł przeznaczoną zarówno na 

świadczenia rodzinne jak i fundusz alimentacyjny. Z tej kwoty 3% dotacji przeznacza się na 

obsługę świadczeń rodzinnych i funduszu alimentacyjnego oraz 30 zł za każdą wydaną 

decyzję dotyczącą świadczenia rodzicielskiego. W 2020 roku wydano 994 decyzje w sprawie 

świadczeń rodzinnych.  

Od 01.01.2020 roku do 31.12.2020 roku wnioski o świadczenia z funduszu alimentacyjnego 

złożyło 85 osób, pozytywnie rozpatrzono 81 wniosków, 2 osoby otrzymały decyzję 

odmowną, w związku z przekroczeniem kryterium dochodowego, a 2 wnioski pozostały bez 

rozpatrzenia, z powodu niedostarczenia niezbędnych dokumentów. Poza tym wydano 

2 decyzje stwierdzające nienależnie pobrane świadczenia.  

W 2020 roku wypłacono świadczeń z funduszu alimentacyjnego na kwotę  430.348 zł.  

Komornik Sądowy wyegzekwował z tytułu wypłacanych świadczeń z funduszu 

alimentacyjnego na konto urzędu kwotę 198.808 zł, z tego 60% i odsetki stanowiły dochód 

budżetu państwa (163.200 zł), a 40% dochód Urzędu Gminy w Nowem (35.608 zł). 
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Ponadto Komornik Sądowy zwrócił na konto urzędu kwotę 11.162 zł z tytułu wypłaconych 

zaliczek alimentacyjnych, z której 50% (5.581 zł) stanowiło dochód budżetu państwa, 

a pozostałe 50% było dochodem urzędu. Łącznie z tytułu zwrotów pozostała w budżecie 

gminy kwota 41.189 zł. 

Świadczenia wychowawcze (tzw. 500+) - w roku 2020 obowiązywały decyzje wydane 

w roku 2019, ponieważ zgodnie z ustawą okres zasiłkowy został przedłużony i obowiązuje od 

01.07.2019 roku do 31.05.2021 roku. Łącznie w okresie od 01.01.2020 roku do 31.12.2020 

roku na realizację świadczeń wydatkowano kwotę 10.029.679 zł, programem objęto 1.076 

rodzin, w tym 1.756 dzieci. 

W okresie od 01.01.2020 roku do 31.12.2020 roku złożono 136 nowych wniosków o ustalenie 

prawa do świadczenia wychowawczego. 

Świadczenie „500 plus” jest finansowane w całości ze środków budżetu państwa, w formie 

dotacji celowej. Tutejszy urząd otrzymał z budżetu państwa dotację w wysokości 

10.123.268 zł. 0,85% tej kwoty, zgodnie z art. 52  ustawy o świadczeniach wychowawczych, 

jest przeznaczona na koszty obsługi realizacji ustawy, czyli w 2020 roku jest to kwota 

86.048 zł. Ze środków własnych do kosztów obsługi świadczeń, w tym 2 etatów, 

przeznaczono kwotę  34.598 zł. 

Dobry Start (tzw. 300+ przysługujące w związku z rozpoczęciem roku szkolnego) – 

świadczenie przysługuje nie wcześniej niż od roku kalendarzowego, w którym dziecko 

kończy 7. rok życia. 

W okresie od 01.07.2020 roku do 30.11.2020 roku złożono 834 wnioski o ustalenie prawa do 

świadczenia „Dobry start” w tym 397 w formie papierowej i 437 w formie elektronicznej. 

W 2020 roku programem „Dobry start” objęto 805 rodzin, w tym 1.166 dzieci. Wypłacono 

1.166 świadczeń na kwotę 349.800 zł. Środki na realizację zadania otrzymano z budżetu 

państwa.  

Dodatek mieszkaniowy - w 2020 roku wypłacono dodatki mieszkaniowe na kwotę 

437.899 zł (w 2019 r. była to kwota 477.264 zł). O przyznanie dodatku mieszkaniowego od 

stycznia do grudnia 2020 roku złożono 450 wniosków, w tym 25 rozpatrzono odmownie. 

Dodatki energetyczne - na dodatki energetyczne w ubiegłym roku wydano kwotę 19.807 zł, 

którą otrzymano ze środków wojewody. Oprócz tego 2% kwoty wypłaconych świadczeń 

MGOPS otrzymuje na pokrycie kosztów związanych z realizacją wypłat dodatków 

energetycznych. W 2020 roku była to kwota 396 zł. 

Z dodatku energetycznego skorzystało w ubiegłym roku 380 osób ze 148 rodzin. 

Karta dużej rodziny - Karty dużej rodziny przyznawane są na podstawie ustawy o Karcie 

Dużej Rodziny z 5 grudnia 2014 roku. W 2020 roku złożono 36 wniosków, z tego 

12 wniosków złożyły rodziny wielodzietne z dziećmi w wieku szkolnym, 17 wniosków 

rodzice, którzy w przeszłości mieli na utrzymaniu co najmniej troje dzieci, a pozostałe 

wnioski dotyczyły przedłużenia ważności kart, wydania duplikatów, lub zamówienia karty dla 

nowego członka rodziny. W 2020 roku wydano łącznie 99 kart. Gmina otrzymała łącznie na 

realizację zadań związanych z przyznawaniem kart dużej rodziny 286,38 zł. 

Dział Pomocy Społecznej 

W ramach pomocy społecznej wsparcie jest udzielane głównie w oparciu o ustawę z dnia 

12 marca 2004 roku o pomocy społecznej. W ramach ustawy udzielane są różne formy 

pomocy pieniężnej oraz niepieniężnej. W 2020 roku objęto wsparciem w rodzinach 779 osób, 

pomocy w postaci pracy socjalnej udzielono 488 osobom. 

Specjalistyczne usługi opiekuńcze dla osób z zaburzeniami psychicznymi - Do zadań 

zleconych gminie, finansowanych z budżetu państwa, należy organizowanie i świadczenie 

specjalistycznych usług opiekuńczych w miejscu zamieszkania dla osób z zaburzeniami 

psychicznymi. Są to usługi realizowane przez specjalistów posiadających odpowiednie 

przygotowanie, wyłonionych w przeprowadzonym postępowaniu przetargowym. Większość 
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osób objętych wsparciem ponosi częściową odpłatność za usługi, co stanowi dochód państwa 

i jest przekazywane do urzędu wojewódzkiego. 

Wynagrodzenie za sprawowanie opieki – MGOPS opłacał także wynagrodzenie, przyznane 

przez sąd, dla jednego opiekuna z tytułu sprawowania opieki nad osobą częściowo 

ubezwłasnowolnioną w wysokości 200 zł miesięcznie. 

Specjalistycznymi usługami opiekuńczymi dla osób z zaburzeniami psychicznymi objętych 

wsparciem było 12 osób. Poniesiono wydatki w kwocie 195 431 zł. Wpłaty dokonane  z tego 

tytułu przez osoby objęte wsparciem to 27 125 zł. Wynagrodzenie za sprawowanie opieki to 

koszt finansowany z budżetu państwa w kwocie 2 400 zł.  

Zasiłki stałe – w 2020 roku otrzymało 71 osób, na kwotę 324 327 zł. 

Zasiłki okresowe – 345 osób na kwotę 323 616 zł. 

Składki na ubezpieczenie zdrowotne to koszt 24 528 zł.  

Są to zadania własne gminy, ale wsparte dotacją. 

Zasiłki celowe i pomoc w naturze – są całkowicie finansowane ze środków gminy, są 

świadczeniami o charakterze fakultatywnym, służą zaspokojeniu konkretnej potrzeby 

bytowej, szczególnie zakupu leków i leczenia, opału, odzieży, a także kosztów pogrzebu. 

Przyznawane są osobom i rodzinom spełniającym kryterium dochodowe. Ustawa pozwala 

również w szczególnie uzasadnionych przypadkach osobom lub rodzinom przekraczającym 

kryterium dochodowe przyznać specjalny zasiłek celowy. W 2020 roku przyznano zasiłki 

celowe specjalne głównie na dofinansowanie zakupu lekarstw. W 2020 roku przyznano także 

zasiłki celowe na pokrycie wydatków powstałych w wyniku zdarzenia losowego. Były to 

pożary, które dotknęły 7 rodzin. 

Odpłatność za pobyt w domach pomocy społecznej  - zadaniem finansowanym ze środków 

gminy jest odpłatność za pobyt podopiecznych w domach pomocy społecznej. 

Mieszkanie chronione - przeznaczone jest ono dla 4 osób, mieści się przy ulicy Nowej 11a. 

Osoby ponoszą odpłatność za pobyt w mieszkaniu chronionym. W 2020 roku przebywały 

w nim łącznie 4 osoby, w różnych okresach czasu, dwie z nich usamodzielniły się, gdyż jedna 

otrzymała mieszkanie komunalne, a druga mieszkanie wspierane. Koszty utrzymania 

mieszkania chronionego w 2020 roku wyniosły 4.931 zł. Miesięczny koszt utrzymania 

w mieszkaniu chronionym dla jednej osoby wyniósł 103 zł miesięcznie, jest więc jedną 

z tańszych form wsparcia.  

Ogrzewalnia dla osób bezdomnych - ogrzewalnia jest placówką dla bezdomnych, 

niskoprogową, czyli mogą w niej przebywać osoby pod wpływem alkoholu. W praktyce 

korzystają z niej w okresie zimowym osoby, które przebywają w miejscach niemieszkalnych, 

ale z uwagi na problem alkoholowy, nie wyrażają zgody na umieszczenie w schroniskach dla 

bezdomnych, gdzie podstawowym warunkiem jest trzeźwość. W roku 2020 z tej formy 

pomocy skorzystało 13 osób, które spędziły łącznie 149 osobo/doby. Ogrzewalnia była 

czynna w okresie od 01.01.2020 roku do 11.03.2020 roku. Część z wymienionych osób 

przebywała w ogrzewalni jednorazowo w wyniku np. interwencji policji. Koszty utrzymania 

ogrzewalni w roku 2020 wyniosły 25 501 zł. 

Schroniska dla bezdomnych - w schroniskach dla bezdomnych poza terenem naszej gminy, 

w ciągu roku przebywały 22 osoby. Część osób przebywających w placówkach poza terenem 

naszej gminy partycypowała w kosztach z własnych dochodów. Łączny koszt pobytu 

w placówkach poza terenem naszej gminy wyniósł 83.292 zł, w tym 57.065 zł w schroniskach 

z usługami, a 26.228 zł w schroniskach dla bezdomnych bez usług. Sami bezdomni wpłacili 

tytułem częściowej odpłatności 24.398 zł. 

Dział opieka nad chorym w domu 
W 2020 roku w Dziale Opieki nad Chorym w Domu zatrudnionych było w pełnym wymiarze 

czasu pracy na stałe 9 osób, w tym 8 opiekunek. Opiekunki świadczą usługi pielęgnacyjne, 

gospodarcze i higieniczne u osób zamieszkałych na terenie naszej gminy.  
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Wsparcie rodziny i system pieczy zastępczej 

Obowiązująca od 1 stycznia 2013 ustawa o wspieraniu rodziny i systemie pieczy zastępczej 

zobowiązuje gminę w przypadku umieszczenia dziecka w pieczy zastępczej, zarówno 

rodzinnej jak i instytucjonalnej, w której dziecko zamieszkiwało przed umieszczeniem, do 

ponoszenia odpłatności w wys. 10% wydatków w pierwszym roku pobytu dziecka, 30% 

w drugim roku pobytu dziecka oraz 50% w trzecim roku i w latach następnych. W 2020 roku 

poniesiono z tego tytułu koszt za 1 dziecko przebywające w instytucjonalnej pieczy 

zastępczej, czyli ośrodku dla dziecka wymagającego specjalistycznej opieki i rehabilitacji 

w wysokości 48.764 zł oraz za 8 dzieci w rodzinnej pieczy zastępczej (rodziny zastępcze 

i rodzinne domy dziecka) w wysokości 36.852,00 zł. 

W ramach w/w ustawy jest obowiązek świadczenia pomocy w formie wsparcia asystenta 

rodziny. W 2020 roku w MGOPS w Nowem był zatrudniony 1 asystent rodziny, który objął 

wsparciem 10 rodzin, w tym 27 dzieci. Z nakazu sądu wparciem objęte były 4 rodziny. 

Wynagrodzenie asystenta w 2020 roku w całości pokrywała gmina. W 2020 roku 

Ministerstwo Rodziny, Pracy i Polityki Społecznej ogłosiło „Program asystent rodziny na rok 

2020”, który przewidywał dofinasowanie w formie jednorazowego dodatku do 

wynagrodzenia dla asystenta rodziny aktywnie działających na rzecz rodzin w okresie 

pandemii Covid-19, w wysokości 1.700 zł. MGOPS przystąpił do konkursu i otrzymał w/w 

środki. 

Świadczenia opieki zdrowotnej finansowane ze środków publicznych - zgodnie z ustawą 

o świadczeniach opieki zdrowotnej finansowanych ze środków publicznych, z upoważnienia 

Burmistrza, Kierownik ośrodka pomocy społecznej wydaje decyzje dla osób, które 

nie posiadają możliwości ubezpieczenia zdrowotnego z innego tytułu, ale spełniają kryterium 

dochodowe ustawy o pomocy społecznej. Decyzję wydaje się na okres 90 dni,  na wniosek 

świadczeniobiorcy. W 2020 roku wydano 9 takich decyzji dla 8 osób. 

Realizacja Programu „Posiłek w szkole i w domu” - w 2020 roku ośrodek realizował 

Wieloletni Rządowy Program „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2019-2023. W ramach 

Programu została udzielona pomoc w formie dożywiania dzieci i młodzieży w szkołach oraz 

osób dorosłych w jadłodajni, przyznano i wypłacano zasiłki celowe na zakup żywności oraz 

udzielano pomocy w formie zakupu żywności. Pomocy udzielano osobom i rodzinom, 

których dochód nie przekraczał kwoty 150% kryterium dochodowego określonego ustawą 

o pomocy społecznej. Wkład własny Gminy wynosił 154.467 zł, a dotacja 231.700 zł, czyli 

łącznie na realizację tego programu posiadano 386.167 zł. 

Realizacja Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy oraz Ochrony Ofiar 

Przemocy w Rodzinie w Gminie Nowe na lata 2017-2021 - program był realizowany 

w dużej części przez członków Zespołu Interdyscyplinarnego oraz w ramach postępowań 

prowadzonych w oparciu o procedurę „Niebieska karta”.  Zespół Interdyscyplinarny spotkał 

się w 2020 roku czterokrotnie. Osobom pokrzywdzonym udzielano wsparcia w formie przede 

wszystkim usług prawnych, psychologicznych, pracy socjalnej, spotkań z terapeutą 

uzależnień i rodzinnym. 

Pomoc w formie dystrybucji żywności - dystrybucją żywności w ramach Programu 

Operacyjnego Pomoc Żywnościowa 2014-2020 współfinansowanego ze środków 

Europejskiego Funduszu Pomocy Najbardziej Potrzebującym zajmuje się w naszej gminie 

Caritas Nowe. Ośrodek pomocy wydaje skierowania dla osób i rodzin spełniających 

kryterium dochodowe. W 2020 roku wydano skierowania dla 778 osób, które otrzymały ok. 

22,5 tony żywności. 
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Projekt „Wsparcie osób starszych i kadry świadczącej usługi społeczne w zakresie 

przeciwdziałania rozprzestrzenianiu się COVID-19, łagodzenia jego skutków na terenie 

województwa kujawsko-pomorskiego” - MGOPS w Nowem wystąpił do Regionalnego 

Ośrodka Polityki Społecznej w Toruniu z wnioskiem o przyznanie grantu na dopłaty do 

wynagrodzeń w ramach Projektu „Wsparcie osób starszych i kadry świadczącej usługi 

społeczne w zakresie przeciwdziałania rozprzestrzenianiu się COVID-19, łagodzenia jego 

skutków na terenie województwa kujawsko-pomorskiego”. Wniosek został rozpatrzony 

pozytywnie. Całkowita kwota grantu wyniosła 27.000 zł. Kwota ta został wydatkowana na 

dodatki dla pracowników świadczących usługi opiekuńcze w środowisku. 

Program „Wspieraj seniora” - w październiku 2020 Ministerstwo Rodziny i Polityki 

Społecznej ogłosiło Program „Wspieraj seniora”. Gmina Nowe przystąpiła do Programu. 

Głównym założeniem programu jest zapewnienie usługi wsparcia seniorów w wieku 70 lat 

i więcej, którzy w obowiązującym stanie epidemii zdecydują się na pozostanie w domu. 

Usługa ta ma polegać w szczególności na dostarczeniu zakupów obejmujących podstawowe 

potrzeby, w tym artykuły spożywcze, środki higieny osobistej, za które senior opłaca we 

własnym zakresie. W 2020 do naszego ośrodka wpłynęło 1 zgłoszenie. Pracownik socjalny 

ustalił, że osoba posiada rodzinę, która się nią opiekuje i nie wymaga wsparcia w ramach 

programu. 

Projekt „Gminny Model Usług Opiekuńczych” - projekt był realizowany od 1 września 

2018 roku i współfinansowany z Europejskiego Funduszu Społecznego w ramach Osi 

priorytetowej 9 Solidarne społeczeństwo, Działania 9.3. Rozwój usług zdrowotnych 

i społecznych, Poddziałanie 9.3.2. Rozwój usług społecznych, Regionalnego Programu 

Operacyjnego Województwa Kujawsko-Pomorskiego na lata 2014-2020. Głównym celem 

projektu było podniesienie jakości i zwiększenie dostępności środowiskowych usług 

opiekuńczo-pielęgnacyjnych świadczonych w miejscu zamieszkania. Ze wsparcia w ramach 

Projektu skorzystało łącznie 71 osób. Całkowity koszt Projektu wyniósł 569.629,08 zł, z tego 

dofinansowanie wyniosło 522.400 zł, a wkład własny 47.229,08 zł (rzeczowy: 25 770 zł oraz 

finansowy: 21.459,08 zł). 

Projekt „Program Aktywności Lokalnej” - 13 marca 2020 MGOPS podpisał umowę na 

realizację Projektu „Program Aktywności Lokalnej” współfinansowany z Europejskiego 

Funduszu Społecznego. Głównym celem projektu jest podniesienie kompetencji społecznych 

i osobistych, w tym wychowawczych oraz podniesienie kluczowych umiejętności 

pracowniczych osób mieszkających na obszarach rewitalizowanych Gminy Nowe. Projekt 

będzie realizowany od 1 kwietnia 2021 do 30 września 2022. Całkowita wartość Projektu 

wynosi 206.827,65 zł, w tym dofinansowanie: 175.803,45 zł; wkład własny: 31.024,20 zł. 

Działalność Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Nowem w okresie 

trwania stanu epidemicznego - w okresie trwania stanu epidemicznego wszystkie 

świadczenia i usługi były realizowane systematycznie, terminowo i zgodnie 

z obowiązującymi przepisami prawa. Nie świadczono pracy zdalnej, wszyscy pracownicy 

wykonywali swoje obowiązki w dotychczasowym miejscu pracy. Obowiązują jedynie 

pracowników socjalnych i asystentów pewne ograniczenia dotyczące wyjść w środowiska. 

W sprawach pilnych, w szczególności w zakresie ochrony zdrowia i życia podopiecznych, 

pracownicy przeprowadzali wywiady w miejscu zamieszkania podopiecznego z zachowaniem 

środków ochrony osobistej. 

Zgodnie z rekomendacjami Wojewody w okresie od marca do maja 2020 r. odwołana była 

realizacja specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób z zaburzeniami psychicznymi, ale 

po tym okresie są realizowane, po uzyskaniu zgody podopiecznego. Natomiast usługi 

opiekuńcze własne realizowane były płynnie przez cały ubiegły rok i realizowane są cały 

czas. 

Pytania: brak 
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     b) ocena Burmistrza 

Burmistrza Nowego Czesław Woliński poinformował, że Miejsko-Gminny Ośrodek 

Pomocy Społecznej w Nowem wspiera osoby znajdujące się w trudnej sytuacji życiowej, jest 

ważnym elementem funkcjonowania społeczności naszej Gminy.  W przedstawionym 

sprawozdaniu, które przygotował Kierownik jednostki w szeroki sposób poinformował  

o pracy ośrodka. Działalność Miejsko Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej wychodzi 

naprzeciw całej gamie problemów, które gnębią  naszych  mieszkańców i próbuje im 

zaradzić.  

Zadania świadczone są prawidłowo,  więc  Burmistrz Nowego dobrze ocenia pracę Miejsko-

Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Nowem. 

Miejsko-Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej pracuje w trzech działach: Dział Świadczeń 

Rodzinnych i Dodatków Mieszkaniowych, Dział Pomocy Społecznej, Dział Opieki nad 

Chorymi w Domu. Trzy działy realizują  szeroką gamę   ustawowych zadań,  wspierających 

naszych mieszkańców w potrzebie. Ważną rolę spełnia także Świetlica Środowiskowa  

w stosunku do dzieci wymagających wsparcia w nauce oraz socjalizacji.    

 Miejsko-Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej w Nowem aktywnie realizuje projekty  

z dofinansowaniem unijnym jak i rządowym. Na podkreślenie zasługuje fakt, że w okresie 

pandemii wszystkie świadczenia i usługi realizowane były  terminowo i zgodnie z prawem. 

Reasumując Burmistrz dobrze ocenia pracę Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej.   

 

     c) opinia Komisji Polityki Społecznej 

Przewodniczący Komisji Polityki Społecznej Sławomir Jopek poinformował, że Komisja, 

na posiedzeniu w dniu 23 marca 2021 roku, zapoznała się ze sprawozdaniem z działalności 

Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Nowem za okres od 1 stycznia  

do 31 grudnia 2020 roku. 

Pani Kierownik MGOPS poinformowała Komisję: 

a) w dziale świadczeń rodzinnych o: świadczeniach rodzinnych, zasiłkach i dodatkach 

rodzinnych, mieszkaniowych i energetycznych, świadczeniach rodzicielskich, 

opiekuńczych, z funduszu alimentacyjnego, składkach na ubezpieczenia emerytalne, 

rentowe i zdrowotne, o programie Dobry Start, Karcie Dużej Rodziny, zmianach 

wynikających z ustawy z dnia 2 marca 2020 roku o szczególnych rozwiązaniach 

związanych z zapobieganiem, przeciwdziałaniem i zwalczaniem Covid-19, 

wpływających na realizację świadczeń rodzinnych; 

b) w dziale pomocy społecznej o: specjalistycznych usługach opiekuńczych, zadaniach 

własnych, zadaniach własnych dotowanych, opiece nad osobami starszymi  

i niesamodzielnymi, o programach i projektach realizowanych z Europejskiego 

Funduszu Społecznego, takich jak: 

- „Posiłek w szkole i w domu”, 

- realizacja Gminnego Programu Przeciwdziałania  Przemocy oraz Ochrony Ofiar 

Przemocy w Rodzinie w Gminie Nowe na lata 2017-2021, 

- pomoc w formie dystrybucji żywności, 

- projekt „Wsparcie osób starszych i kadry świadczącej usługi społeczne w zakresie 

przeciwdziałania rozprzestrzeniania się Covid-19, łagodzenia jego skutków na terenie 

województwa kujawsko-pomorskiego”, 

- program „Wspieraj seniora”, 

- projekt „Gminny model usług opiekuńczych”, 

- projekt „Aktywności lokalnej”. 
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Na podstawie przedstawionego sprawozdania Komisja stwierdziła, że Miejsko-

Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej w Nowem zrealizował zadania zgodnie  

z wymaganiami ustawowymi. Wobec powyższego Komisja nie wnosi żadnych uwag 

do przedstawionego sprawozdania i opiniuje je pozytywnie. 

     d) dyskusja 

Nikt z radnych nie zabrał głosu, wobec czego Przewodniczący Rady zamknął dyskusję. 

e) podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia sprawozdania z działalności Miejsko-Gminnego 

       Ośrodka Pomocy Społecznej w Nowem za okres od 01.01.2020 r. do 31.12.2020 r.  

 

Projekt uchwały w sprawie przyjęcia sprawozdania z działalności Miejsko-Gminnego 

Ośrodka Pomocy Społecznej w Nowem za okres od 01.01.2020 r. do 31.12.2020 r. odczytała 

Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej Małgorzata Murawska.  

Projekt został poddany pod głosowanie. 

Na ogólną liczbę radnych 15, obecnych było 13 radnych (nieobecni: radna Lidia Sosnowska, 

radny Sławomir Grzemski). Za podjęciem Uchwały głosowało 13 radnych, brak głosów 

przeciwnych i wstrzymujących się. 

Raport z elektronicznego głosowania stanowi załącznik do protokołu. 

 

Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Miejska w Nowem jednomyślnie podjęła 

Uchwałę Nr XXIX/190/21 z dnia 31 marca 2021 r. w sprawie przyjęcia sprawozdania  

z działalności Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Nowem za okres od 

01.01.2020 r. do 31.12.2020 r. 

 

Przewodniczący Rady ogłosił przerwę w obradach trwającą od godz. 1627 do godz. 1640. 

Podczas przerwy obrady opuścił radny Grzegorz Derengowski. Od tego momentu w sesji 

uczestniczyło 12 radnych. 

Radny Zbigniew Sikora przybył na salę obrad po przerwie o godz. 1645. 

 

Ad.5/ Informacja na temat funkcjonowania Środowiskowego Domu Samopomocy 

 

Informację przedstawiła Kierownik Środowiskowego Domu Samopomocy Anna Pikuła. 

W trakcie wystąpienia została wyświetlona prezentacja multimedialna ze zdjęciami i filmami 

przedstawiającymi podopiecznych biorących udział w organizowanych zajęciach  

i wydarzeniach w roku 2020.  

Pani Kierownik poinformowała, że placówka działa od 1 lutego 2019 roku. Jest to placówka 

wsparcia dziennego dla osób z niepełnosprawnością intelektualną oraz z zaburzeniami 

psychicznymi różnego pochodzenia.  

W codziennej pracy opiekunowie zmagają się z chorobą alzheimera, zaburzeniami na tle 

lękowym, nerwicowym, schizofrenią, otępieniem, depresją a także z autyzmem. 

Placówka jest przeznaczona dla 20 takich osób i od początku działalności jest komplet 

uczestników.  

W placówce uruchomiono także zajęcia klubowe, w których udział wzięli kandydaci na 

uczestników Środowiskowego Domu Samopomocy. Wszyscy uczestnicy i wszyscy kandydaci 

zamieszkują Gminę Nowe.  

Praca w ŚDS składa się z kilku sekcji, ponieważ, aby osiągnąć efekty pracy trzeba działać 

holistycznie, w wielu aspektach, aby sukcesy były zauważalne. 
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Najważniejszym, podstawowym działaniem ŚDS jest prowadzenie terapii zajęciowej. W 2020 

roku udało się rozszerzyć ofertę dla uczestników ŚDS, uruchomiono dodatkową pracownię. 

W związku z powyższym w tej chwili jest 5 pracowni, w których odbywa się codzienna 

terapia zajęciowa. Są to pracownie: 

- kulinarna – w której odbywa się trening kulinarny, uczestnicy uczą się sporządzania 

posiłków, higieny, estetyki przyrządzania potraw, spożywania posiłków w sposób estetyczny  

i higieniczny, porządku w kuchni i miejscu spożywania posiłku; 

- pracownia komputerowa - uczestnicy uczą się obsługi laptopów, drukarki, aparatu, kamery, 

korzystania z internetu; 

- pracownia plastyczna – uczestnicy wykonują różne zajęcia manualne, ćwicząc motorykę 

małą, rozwijając kreatywność i tworząc; 

- pracownia muzyczno-teatralna – uczestnicy rozwijają swoje zainteresowania muzyczne  

i teatralne, uczą się wyrażania swoich emocji, mogą pokazać się na scenie, mogą nauczyć się 

emisji głosu, gry na instrumentach, śpiewu; 

- pracownia praktyczno-użytkowa - funkcjonuje od 1 stycznia 2020 roku. Uczestnicy uczą się 

obsługi sprzętów gospodarstwa domowego (żelazko, pralka), uczą się podstawowych 

czynności dnia codziennego, wykonują proste przedmioty użytkowe (np. szkatułki, deski do 

krojenia, podkładki pod kubki), dbają o teren zielony wokół ŚDS, ćwiczą posługiwanie się 

podstawowymi narzędziami (młotek, gwoździe, nożyce). 

Oprócz codziennych zajęć terapeutycznych w tych pracowniach, równolegle prowadzone są 

treningi, m.in. trening finansowy, trening wyglądu zewnętrznego, trening higieny, trening 

umiejętności interpersonalnych. Te treningi są prowadzone po to, żeby wesprzeć terapię  

i żeby pomóc uczestnikom pełnić role społeczne, jakie muszą wypełniać i żeby mogli jak 

najdłużej samodzielnie funkcjonować, prowadzić samodzielne gospodarstwo domowe, być 

niezależnym i samodzielnym. 

Równolegle prowadzona jest rehabilitacja z wykwalifikowanym rehabilitantem. Usprawniane 

jest ciało uczestników, aby byli jak najdłużej niezależni, funkcjonowali samodzielnie  

i utrzymywali sprawność.  

Raz w miesiącu odbywają się zajęcia Nordic Walking (chodzenie z kijkami), uczestnicy 

spędzają wówczas czas wspólnie na świeżym powietrzu. 

Oprócz tego prowadzone jest poradnictwo psychologiczne, które jest niezbędne przy 

zaburzeniach psychicznych. Regularne spotkania z psychologiem pomagają w rozwiązywaniu 

sytuacji kryzysowych, w identyfikowaniu trudnych sytuacji, realizowaniu potrzeby 

wysłuchania. Poradnictwem psychologicznym obejmowane są też rodziny uczestników  

i opiekunowie, jeżeli zachodzi taka potrzeba. Współpracują również z pielęgniarką. 

Nadzoruje ona wizyty u specjalistów, kontroluje podstawowe parametry takie, jak poziom 

cukru, waga, ciśnienie tętnicze.  

Odbywają się różnego rodzaju imprezy okolicznościowe związane ze świętami 

kalendarzowymi, ale są także święta wymyślone przez kadrę, żeby urozmaicić zajęcia, żeby 

każdy dzień był trochę inny, aby nie było rutyny, a uczestnicy chętnie przychodzili  

i uczestniczyli w zajęciach.  

ŚDS organizuje również dowóz wszystkim uczestnikom, którzy mieszkają poza terenem 

miasta na zajęcia i powrót do domu. Osoby, które mieszkają w Nowem przychodzą na zajęcia 

samodzielnie.  

Niestety, w roku 2020 nie udało się zrealizować wszystkiego, co planowano. Był to bardzo 

trudny rok, sytuacja związana z pandemią pokrzyżowała plany. Decyzją Wojewody 

Kujawsko-Pomorskiego działalność terapeutyczna placówki została dwukrotnie w 2020 roku 

zawieszona. Pierwsze zamknięcie nastąpiło od 13 marca do 26 maja, po raz drugi od  

26 października do końca roku 2020. Nie można było wznowić zajęć stacjonarnych, trwało to 

aż do 1 marca b.r. ŚDS został otwarty na trzy tygodnie i ponownie zamknięty. Podczas 
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zawieszenia pracy stacjonarnej kadra miała stały kontakt z uczestnikami, telefonowano do 

nich codziennie, proponowano alternatywne formy terapii. Zdalna praca z uczestnikami, ze 

względu na ich obciążenia nie była możliwa. Kadra przygotowywała gry, niespodzianki, 

zadania, zajęcia na papierze, rozwozili to do wszystkich uczestników, aby umilić im trochę 

czas, zmobilizować ich do pracy w domu. Następnie było to odbierane, oceniane i omawiane, 

aby terapia poza placówką też miała miejsce. Od ponownego zamknięcia placówki  

w październiku wznowiono telefoniczne poradnictwo psychologiczne, wiedząc, jakie 

negatywne skutki wywołuje brak zajęć. Poradnictwem psychologicznym objęto zarówno 

uczestników, jak i ich rodziny, które potrzebowały wsparcia. Od października rozpoczęto 

także przygotowanie gorących posiłków. Osoby z Nowego przychodziły po posiłek do 

placówki, a osobom mieszkającym poza Nowem dowożono codziennie gorący posiłek, aby 

byli zabezpieczeni także w tej sferze.  

Podsumowując, działalność Środowiskowego Domu Samopomocy, jeżeli chodzi o finanse, 

wyniosła łącznie 508 401 zł,  czego 98% stanowiła dotacja ze środków rządowych, 2% 

dołożyła gmina. Kierownik ŚDS udało się pozyskać środki finansowe na szkolenia dla kadry 

z Krajowego Funduszu Szkoleniowego. Kadra jest stosunkowo młoda, ale bardzo ambitna, 

wszystkie osoby kontynuują edukację, zyskując kolejne szczeble wykształcenia albo sięgając 

po nowe umiejętności specjalistyczne na studiach podyplomowych. Pani Kierownik ma 

nadzieję, że takie podejście przełoży się na jakość ich pracy i prowadzonej terapii, aby 

stworzyć dom nie tylko z nazwy, ale również z atmosfery, uczestnicy będą chętnie tam 

wracać i zawsze będzie komplet uczestników. 

 

Pytania: brak 

Przewodniczący Rady podziękował Pani Kierownik za przedstawione informacje, życząc 

jednocześnie osiągnięcia zamierzonego celu. 

 

Ad.6/ Podjęcie uchwał 

 

1) Projekt uchwały w sprawie przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi 

oraz zapobieganiu bezdomności zwierząt na terenie Gminy Nowe w 2021 roku 

Projekt, w imieniu Burmistrza, przedstawił Inspektor ds. ochrony środowiska i rolnictwa 

Leszek Cejrowski. 

Rada gminy, wypełniając obowiązek, o który mowa w art. 11a ustawy o ochronie zwierząt, 

określa w drodze uchwały corocznie do 31 marca program opieki nad zwierzętami 

bezdomnymi oraz zapobieganiu bezdomności zwierząt. 

Program obejmuje w szczególności: 

1) zapewnienie bezdomnym zwierzętom miejsca w schronisku dla bezdomnych zwierząt –  

w tym celu, w tym roku gmina podpisała umowę ze schroniskiem dla zwierząt  

w Starogardzie Gdańskim, prowadzonym przez Ogólnopolskie Towarzystwo Ochrony 

Zwierząt OTOZ ANIMALS. W bieżącym roku do schroniska trafił do tej pory jeden pies. 

W ubiegłym roku koszt odłowienia i utrzymania bezpańskich psów w schronisku  

w Węgrowie i nieczynnym już przytulisku w Milewie wyniósł łącznie 31 613 zł; 

2) opiekę nad wolno żyjącymi kotami, w tym ich dokarmianie – gmina realizuje w tym roku 

to zadanie poprzez dokarmianie kotów przez kilka osób, wolontariuszy, którzy odbierają 

co miesiąc suchą karmę, a w miesiącach letnich karmę mokrą ze sklepu zoologicznego  

w Nowem. Do wolno żyjących kotów trafi w tym roku 500 kg suchej karmy i 200 puszek 

karmy mokrej. W ubiegłym roku wydatkowano na ten cel 923,62 zł (192 kg suchej karmy 

i 80 puszek); 
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3) odławianie bezdomnych zwierząt – zadanie realizowane przez wymienione wyżej 

schronisko w Starogardzie; 

4) obligatoryjną sterylizację albo kastrację zwierząt w schronisku dla zwierząt (realizowane 

przez schronisko w Starogardzie) - gmina od czterech lat realizuje kastrację wolno 

żyjących kotów na terenie Gminy Nowe w celu ograniczenia populacji kotów.  

W ubiegłym roku zabiegom poddano 152 koty, kosztem prawie 26 tys. zł. Od 2016 roku, 

przez cztery lata zostały wysterylizowane 533 koty za 98 394 zł; 

5) poszukiwanie właścicieli dla bezdomnych zwierząt - realizowane przez schronisko  

w Starogardzie i miejscowych społecznych opiekunów zwierząt. Schronisko  

w Starogardzie może się poszczycić wynikiem adopcyjnym zbliżonym do 100%. Jeden ze 

społecznych opiekunów zwierząt, w swoim mieszkaniu, opiekuje się i przygotowuje do 

adopcji najczęściej podrzucone albo świadomie przekazane z prośbą o zaopiekowanie się 

koty. Gmina finansuje zakup żwirku, w ubiegłym roku był to koszt 2 211 zł. Odchowane 

koty w większości znajdują nowych właścicieli, są przygotowane do adopcji, po 

zabiegach weterynaryjnych; 

6) usypianie ślepych miotów – ten zapis w programie nigdy nie znalazł zastosowania; 

7) wskazanie gospodarstwa rolnego w celu zapewnienia miejsca dla zwierząt gospodarskich 

– na wypadek złapania błąkających się bez właściciela zwierząt gospodarskich typu koń, 

krowa, świnia. Wyznaczone gospodarstwo znajduje się w miejscowości Gajewo-

Zabudowania; 

8) zapewnienie całodobowej opieki weterynaryjnej w przypadkach zdarzeń drogowych  

z udziałem zwierząt (realizowane na podstawie umowy ze schroniskiem w Starogardzie). 

Całkowity koszt realizacji poprzedniego programu wyniósł 66 128,92 zł. W programie 

tegorocznym przewidziano na jego realizację 50 tys. zł.  

Projekt programu został przesłany do zaopiniowania Państwowemu Powiatowemu Lekarzowi 

Weterynarii w Świeciu oraz dzierżawcom lub zarządcom obwodów łowieckich, działających 

na obszarze Gminy Nowe. Dwa koła zaopiniowały program pozytywnie, reszta nie zajęła 

stanowiska, co oznacza, że nie miała zastrzeżeń. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej otworzył dyskusję. 

 

Głosów indywidualnych ani pytań ze strony radnych nie było.  

 

Opinia komisji: 

Przewodnicząca Komisji Polityki Gospodarczej, Finansów, Ochrony Środowiska  

i Rolnictwa Danuta Zielińska poinformowała, że Komisja pozytywnie zaopiniowała 

omówiony projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej zamknął dyskusję. 

 

Projekt uchwały w sprawie przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 

zapobieganiu bezdomności zwierząt na terenie Gminy Nowe w 2021 roku odczytała 

Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej Małgorzata Murawska. 

 

Projekt został poddany pod głosowanie. 
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Na ogólną liczbę radnych 15, obecnych było 12 radnych (nieobecni: radna Lidia Sosnowska, 

radny Sławomir Grzemski, radny Grzegorz Derengowski). Za podjęciem Uchwały głosowało 

11 radnych, brak głosów przeciwnych, 1 głos wstrzymujący się (radny Henryk Czapliński). 

Raport z elektronicznego głosowania stanowi załącznik do protokołu. 

 

Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Miejska w Nowem podjęła Uchwałę  

Nr XXIX/191/21 z dnia 31 marca 2021 r. w sprawie przyjęcia programu opieki nad 

zwierzętami bezdomnymi oraz zapobieganiu bezdomności zwierząt na terenie Gminy 

Nowe w 2021 roku przy jednym głosie wstrzymującym się. 

 

 

2) Projekt uchwały w sprawie zamiaru przekształcenia Przedszkola Samorządowego  

w Nowem poprzez zmianę siedziby 

Projekt, w imieniu Burmistrza, omówiła Dyrektor Samorządowej Administracji Placówek 

Oświatowych Urszula Kempińska – Czerwińska. 
Trwa jeszcze budowa nowego przedszkola, obecne budynki przedszkolne są w złym stanie. 

Inauguracja i przejście dzieci do nowego obiektu zaplanowano na 1 września b.r. Zmieni się 

wyłącznie lokalizacja przedszkola, czyli adres przedszkola. Obecnie siedziba przedszkola 

znajduje się przy Alei 3 maja 1, nowe przedszkole otrzymało adres Aleja 3 Maja 1a. 

Wywołany projekt to uchwała intencyjna. Artykuł podany w uchwale dotyczy likwidacji 

placówki oświatowej. My nie likwidujemy placówki oświatowej (jest pewna nieścisłość  

w przepisach), jedynie ją przekształcamy, zmieniając lokalizację. Korzystamy z przepisu 

likwidacji, aby zachować procedurę w sensie powiadomienia rodziców dzieci 

uczęszczających do przedszkola, powiadomienia organu nadzoru pedagogicznego 

(skierowanie pisma o wydanie opinii o zamiarze zmiany lokalizacji przedszkola). Następnie 

zostanie wysłane zgłoszenie do WSIO (system informacji oświatowej), powiadomienie GUS, 

Urzędu Skarbowego i Zakładu Ubezpieczeń Społecznych o zmianie adresu.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej otworzył dyskusję. 

 

Głosów indywidualnych ani pytań ze strony radnych nie było.  

 

Opinia komisji: 

Przewodniczący Komisji Polityki Społecznej Sławomir Jopek poinformował, że Komisja 

pozytywnie zaopiniowała omówiony projekt uchwały. 

  

Przewodnicząca Komisji Polityki Gospodarczej, Finansów, Ochrony Środowiska  

i Rolnictwa Danuta Zielińska poinformowała, że Komisja nie opiniowała omówionego 

projektu uchwały. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej zamknął dyskusję. 

 

Projekt uchwały w sprawie zamiaru przekształcenia Przedszkola Samorządowego  

w Nowem poprzez zmianę siedziby odczytała Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej 

Małgorzata Murawska. 

 

Projekt został poddany pod głosowanie. 

Na ogólną liczbę radnych 15, obecnych było 12 radnych (nieobecni: radna Lidia Sosnowska, 

radny Sławomir Grzemski, radny Grzegorz Derengowski). Za podjęciem Uchwały głosowało 

12 radnych, brak głosów przeciwnych, brak głosów wstrzymujących się. 
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Raport z elektronicznego głosowania stanowi załącznik do protokołu. 

 

Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Miejska w Nowem jednomyślnie podjęła 

Uchwałę Nr XXIX/192/21 z dnia 31 marca 2021 r. w sprawie zamiaru przekształcenia 

Przedszkola Samorządowego w Nowem poprzez zmianę siedziby. 

 

3) Projekt uchwały w sprawie trybu udzielania i rozliczania dotacji udzielonych 

publicznym i niepublicznym jednostkom oświatowym, dla których Gmina Nowe jest 

organem dotującym, trybu kontroli prawidłowości pobrania i wykorzystania tych 

dotacji oraz terminu i sposobu rozliczania ich wykorzystania 

W imieniu Burmistrza projekt omówił Skarbnik Gminy Jerzy Wotkowski. 

Przed sesją radni otrzymali zmieniony projekt uchwały w stosunku do wersji pierwotnej, 

którą otrzymali wcześniej z materiałami na sesję. Wprowadzono kilka zmian, w sensie 

merytorycznym  nieistotnych, ale dla dokumentu, który jest aktem prawa miejscowego 

ważne. Po dyskusji z radcą prawnym wprowadzono następujące zmiany:  

- w podstawie prawnej odnoszącej się do ustawy o samorządzie gminnym pozostawiono tylko 

art. 40 ust. 1, 

- w załącznikach nr 1 i 2, w części C usunięto oświadczenia wnioskodawcy wykraczające 

poza materię uchwały. 

W nowej wersji w art. 8  ust. 6 powinno być „poinformowanie Burmistrza Nowego” zamiast 

Burmistrza miasta Nowe.  

Uchwała ta ma charakter techniczno-organizacyjny. Po zmianie przepisów w ustawie  

o finansowaniu zadań oświatowych  występuje konieczność ponownego uregulowania zasad 

udzielania dotacji dla podmiotów prowadzących szkoły. Uchwała określa tryb udzielania  

i rozliczania dotacji, tryb przeprowadzania kontroli, prawidłowości wykorzystania dotacji, 

termin przekazania informacji o liczbie uczniów oraz termin i sposób rozliczania dotacji. 

Uchwała zawiera załączniki: wzór wniosku o udzielenie dotacji, wzór informacji  

o faktycznej liczbie uczniów w określonym miesiącu oraz wzór rozliczenia przekazanej 

dotacji  za cały rok. Uchwała nie odnosi się do wielkości samej dotacji, ponieważ to regulują 

przepisy ustawy. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej otworzył dyskusję. 

 

Głosów indywidualnych ani pytań ze strony radnych nie było.  

 

Opinia komisji: 

Przewodnicząca Komisji Polityki Gospodarczej, Finansów, Ochrony Środowiska  

i Rolnictwa Danuta Zielińska poinformowała, że Komisja pozytywnie zaopiniowała 

omówiony projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej zamknął dyskusję. 

 

Zasadnicze paragrafy (nr 1, 3, 8, 9 i 10)  projektu uchwały w sprawie trybu udzielania  

i rozliczania dotacji udzielonych publicznym i niepublicznym jednostkom oświatowym, dla 

których Gmina Nowe jest organem dotującym, trybu kontroli prawidłowości pobrania  

i wykorzystania tych dotacji oraz terminu i sposobu rozliczania ich wykorzystania odczytała 

Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej Małgorzata Murawska. 

 

Projekt został poddany pod głosowanie. 
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Na ogólną liczbę radnych 15, obecnych było 12 radnych (nieobecni: radna Lidia Sosnowska, 

radny Sławomir Grzemski, radny Grzegorz Derengowski). Za podjęciem Uchwały głosowało 

12 radnych, brak głosów przeciwnych, brak głosów wstrzymujących się. 

Raport z elektronicznego głosowania stanowi załącznik do protokołu. 

 

Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Miejska w Nowem jednomyślnie podjęła 

Uchwałę Nr XXIX/193/21 z dnia 31 marca 2021 r. w sprawie trybu udzielania  

i rozliczania dotacji udzielonych publicznym i niepublicznym jednostkom oświatowym, 

dla których Gmina Nowe jest organem dotującym, trybu kontroli prawidłowości 

pobrania i wykorzystania tych dotacji oraz terminu i sposobu rozliczania ich 

wykorzystania. 

 

4) Projekt uchwały w sprawie emisji obligacji komunalnych oraz określenia zasad ich 

zbywania, nabywania i wykupu 

W imieniu Burmistrza projekt omówił Skarbnik Gminy Jerzy Wotkowski. 

W  uzasadnieniu do projektu uchwały, w zdaniu drugim, jest błąd pisarski. Emisja obligacji  

w latach 2019-2020 należy zastąpić zapisem „emisja obligacji w roku 2021”. 

Przedłożony projekt uchwały stanowi podstawę wszczęcia procedury emisji obligacji 

komunalnych w trybie emisji niepublicznej na łączną kwotę 1 mln 50 tys. zł. Taką kwotę 

przychodu z tytułu emisji obligacji mamy zawartą w uchwale budżetowej. Środki finansowe  

z emisji obligacji zostaną przeznaczone na:  

- sfinansowanie planowanego deficytu budżetu w związku z wydatkami majątkowymi 

298 880 zł, 

- spłatę wcześniej zaciągniętych zobowiązań z tytułu emisji obligacji oraz zaciągniętych 

pożyczek i kredytów 751 120 zł. 

W oparciu o analizę wieloletniej prognozy finansowej należy stwierdzić, że emisja obligacji 

w roku 2021 na kwotę 1.050.000 zł nie narusza ustawowych wskaźników zadłużenia. 

Niezależnie od dokonanych analiz własnych, Burmistrz zobowiązany będzie do uzyskania 

dodatkowej opinii RIO o możliwości wykupu wyemitowanych obligacji. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej otworzył dyskusję. 

 

Głosów indywidualnych ani pytań ze strony radnych nie było.  

 

Opinia komisji: 

Przewodnicząca Komisji Polityki Gospodarczej, Finansów, Ochrony Środowiska  

i Rolnictwa Danuta Zielińska poinformowała, że Komisja pozytywnie zaopiniowała 

omówiony projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej zamknął dyskusję. 

 

Projekt uchwały w sprawie emisji obligacji komunalnych oraz określenia zasad ich zbywania, 

nabywania i wykupu odczytała Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej Małgorzata Murawska. 

 

Projekt został poddany pod głosowanie. 

Na ogólną liczbę radnych 15, obecnych było 12 radnych (nieobecni: radna Lidia Sosnowska, 

radny Sławomir Grzemski, radny Grzegorz Derengowski). Za podjęciem Uchwały głosowało 

12 radnych, brak głosów przeciwnych, brak głosów wstrzymujących się. 

Raport z elektronicznego głosowania stanowi załącznik do protokołu. 
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Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Miejska w Nowem jednomyślnie podjęła 

Uchwałę Nr XXIX/194/21 z dnia 31 marca 2021 r. w sprawie emisji obligacji 

komunalnych oraz określenia zasad ich zbywania, nabywania i wykupu. 

 
5) Projekt uchwały zmieniającej budżet Gminy Nowe na rok 2021 

W imieniu Burmistrza projekt omówił Skarbnik Gminy Jerzy Wotkowski. 

W projekcie uchwały jest błąd. W zdaniu pierwszym, gdzie przywołuje się podstawy prawne 

odnoszące się do ustawy o finansach publicznych jest zapis „Dziennik Ustaw z 2021 r. poz. 

305 z późn. zm.”, należy skreślić „późn. zm.” Ponieważ w tej pozycji został ogłoszony 

jednolity tekst ustawy. 

Proponowane zmiany do budżetu dotyczą zmiany planowanych dochodów i wydatków. 

Dochody rosną o kwotę 32 682 zł, wydatki 63 189,26 zł. Oznacza to, że zmienia się wynik 

budżetu i trzeba określić źródło finansowania po stronie przychodów. 

Dochody: 

- w Dziale Ochrona zdrowia wzrost o 17 500 zł – są to przyznane środki z funduszu 

przeciwdziałania Covid-19 na organizację transportu dla osób mających trudności  

w samodzielnym dotarciu do punktu szczepień przeciw SARS-CoV-2 oraz utworzenie 

stanowiska gminnego koordynatora ds. szczepień;  

- w dziale Pomoc społeczna  - otrzymano środki w wys. 6 969 zł również z funduszu 

przeciwdziałania Covid-19 na dopłaty do czynszu na trzy miesiące (z tego mogły skorzystać 

osoby, które spełniają kryterium dochodowe, utraciły pracę itd.); w tym samym dziale 

wpłynęły środki z Funduszu Przeciwdziałania COVID-19 na realizację Programu Wspieraj 

Seniora Edycja 2021 (pracownicy MGOPS mogą docierać i udzielać im pomocy do osób 

uprawnionych, które chcą skorzystać z tej pomocy). 

Wydatki: 

- rozdysponowanie na poszczególne paragrafy dochodów. 

Po stronie wydatkowej wprowadzono środki zwiększające wydatki na dwa programy 

(przeciwdziałania narkomanii i alkoholizmowi). Dochody uzyskane z zezwoleń na sprzedaż 

napojów alkoholowych, zgodnie z ustawą, w całości muszą być wydatkowane na wymienione 

programy. W roku 2020 dochody z opłaty wyniosły nieco ponad 214 tys. zł, a na oba 

programy wydatkowano 184 tys. zł. na koniec roku 2020 pozostała nadwyżka pieniężna na 

rachunku bieżącym budżetu w kwocie 30 507,26 zł. Po zmianach klasyfikacji budżetowej te 

środki przybierają charakter przychodów i są klasyfikowane w §905, są źródłem finansowania 

i pomniejszą wolne środki.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej otworzył dyskusję. 

 

Głosów indywidualnych ani pytań ze strony radnych nie było.  

 

Opinia komisji: 

Przewodnicząca Komisji Polityki Gospodarczej, Finansów, Ochrony Środowiska  

i Rolnictwa Danuta Zielińska poinformowała, że Komisja pozytywnie zaopiniowała 

omówiony projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej zamknął dyskusję. 

 

Projekt uchwały zmieniającej budżet Gminy Nowe na rok 2021 odczytała 

Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej Małgorzata Murawska. 
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Projekt został poddany pod głosowanie. 

Na ogólną liczbę radnych 15, obecnych było 12 radnych (nieobecni: radna Lidia Sosnowska, 

radny Sławomir Grzemski, radny Grzegorz Derengowski). Za podjęciem Uchwały głosowało 

12 radnych, brak głosów przeciwnych, brak głosów wstrzymujących się. 

Raport z elektronicznego głosowania stanowi załącznik do protokołu. 

 

Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Miejska w Nowem jednomyślnie podjęła 

Uchwałę Nr XXIX/195/21 z dnia 31 marca 2021 r. zmieniającą budżet Gminy Nowe na 

rok 2021. 

   

6) Projekt uchwały zmieniającej Wieloletnią Prognozę Finansową Gminy Nowe na lata 

2021-2037 

W imieniu Burmistrza projekt omówił Skarbnik Gminy Jerzy Wotkowski. 

Ostatnia zmiana WPF miała miejsce 24 lutego b.r. Do dnia sesji Burmistrz wydał dwa 

zarządzenia, przed chwilą podjęto uchwałę zmieniającą budżet, która zmieniła wynik budżetu. 

Powoduje to konieczność zmiany WPF. Niewielkie zmiany kwotowe nie wpłynęły na 

naruszenia żadnych wskaźników, WPF spełnia wszystkie kryteria. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej otworzył dyskusję. 

 

Głosów indywidualnych ani pytań ze strony radnych nie było.  

 

Opinia komisji: 

Przewodnicząca Komisji Polityki Gospodarczej, Finansów, Ochrony Środowiska  

i Rolnictwa Danuta Zielińska poinformowała, że Komisja pozytywnie zaopiniowała 

omówiony projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej zamknął dyskusję. 

 

Projekt uchwały zmieniającej Wieloletnią Prognozę Finansową Gminy Nowe na lata 2021-

2037 odczytała Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej Małgorzata Murawska. 

 

Projekt został poddany pod głosowanie. 

Na ogólną liczbę radnych 15, obecnych było 12 radnych (nieobecni: radna Lidia Sosnowska, 

radny Sławomir Grzemski, radny Grzegorz Derengowski). Za podjęciem Uchwały głosowało 

12 radnych, brak głosów przeciwnych, brak głosów wstrzymujących się. 

Raport z elektronicznego głosowania stanowi załącznik do protokołu. 

 

Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Miejska w Nowem jednomyślnie podjęła 

Uchwałę Nr XXIX/196/21 z dnia 31 marca 2021 r. zmieniającą Wieloletnią Prognozę 

Finansową Gminy Nowe na lata 2021-2037. 

 

Ad. 7/ Wolne wnioski, zapytania i informacje 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że w planie pracy Rady na bieżący rok jest 

również informacja o kalendarzu imprez. Materiał w tej sprawie radni otrzymali, nie będzie 

omawiany, ze względu na sytuację, możliwe, że nic nie zostanie zrealizowane.  

 

Następnie głos zabrali: 
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Radna Aleksandra Janeczek – poinformowała Burmistrza, że zwróciła się do niej 

mieszkanka z zapytaniem, czy możemy mieć jakikolwiek wpływ na to, żeby kasa PUM, 

chociaż w określonym zakresie została otwarta? Dla niektórych mieszkańców przelew 

oznacza ponoszenie dodatkowych kosztów i jest to problem, woleliby osobiście wnieść 

opłatę. 

 

Skarbnik Gminy Jerzy Wotkowski  odpowiedział, że rozmawiali na ten temat z Prezesem 

PUM, który twierdzi, że nie ma większych problemów z płatnościami. Utrzymywanie 

stanowiska kasjera jest kosztowne i w tym sensie nie widzi na razie możliwości ani chęci 

otwarcia kasy. Prezes odpowiada za finanse Przedsiębiorstwa, mówiąc szczerze, Skarbnik 

nawet go rozumie.  W tej chwili już coraz więcej mieszkańców jest w stanie obsłużyć 

płatności internetowe. Są jeszcze osoby, które mają z tym problem, ale są banki, urzędy 

pocztowe, także nie ma problemu. 

 

Radna Aleksandra Janeczek – nie rozumie tego. 

 

Marek Słomiński – jest to stanowisko Pana Prezesa, tylko rodzi się pytanie - dla kogo to 

Przedsiębiorstwo jest? Nie będziemy dyskutować, jeżeli tak się stawia sprawę i w ten sposób 

się tłumaczy, to coś się tutaj nie zgadza. 

 

Skarbnik Gminy Jerzy Wotkowski  - racjonalność kosztowa też może być. 

 

Marek Słomiński – to znaczy, że kasjer został zwolniony? 

 

Skarbnik Gminy Jerzy Wotkowski  - kiedy zaczął tu pracę, to również zastanawiał się czy 

kasy w Urzędzie nie zamknąć. 

 

Radna Aleksandra Janeczek – w takim razie ma pytanie – co się stało z pracownikiem, 

który do tej pory był kasjerem/kasjerką? Czy został zwolniony, czy przesunięty do innych 

zadań? Radna ma niestety to samo odczucie co Przewodniczący Rady i pytanie – kto tutaj jest 

dla kogo? Co prawda banki są, ale nie wszyscy mają, nawet obligatoryjnie nie ma obowiązku 

mieć konta internetowego, po to jest ta kasa, żeby ludzie mogli dokonywać tam płatności. 

Jeżeli Skarbnik dosłownie zacytował wypowiedź Prezesa PUM, to radnej trąci to lekką 

arogancją w stosunku do interesantów. 

 

Skarbnik Gminy Jerzy Wotkowski  - nie wydaje mu się, że to jest arogancja. Jest to mocne 

pilnowanie kosztów. Jeżeli chodzi o pracownika, to pozostał w strukturze PUM. 

 

Radna Aleksandra Janeczek – czyli rozumie, że kasa uległa likwidacji, nie ma i nie będzie? 

Żeby zamknąć temat. 

 

Skarbnik Gminy Jerzy Wotkowski  - na dzisiaj – kasy nie ma. 

 

Wiceprzewodnicząca Rady Małgorzata Murawska – zwróciła się do Burmistrza  

z pytaniem od mieszkańców Nowego zaniepokojonych wycinką drzew na Alei 3 Maja, czy 

Burmistrz mógłby powiedzieć jaki jest cel wycinki i skąd taki pomysł na wycinanie tych 

drzew, które wrosły w krajobraz Nowego? 

 

Burmistrz Nowego Czesław Woliński odpowiedział, że na Alei 3 Maja zostało wyciętych  

11 drzew, które wymagały wycięcia ze względu na ich stan. Będzie nasadzenie, zgodnie  
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z oceną pracownika Starostwa Powiatowego w Świeciu została wydana decyzja. Nowe 

nasadzenia będą trochę wyżej, na półce, która jest przy targowisku, przy nowobudowanym 

bloku i wzdłuż Alei dalej za przedszkolem. Wyprzedzając kolejne pytanie, Burmistrz 

poinformował, że odstające pnie (korzenie) będą zeszlifowane i w to miejsce zostanie ułożony 

polbruk. 

 

Wobec braku kolejnych głosów ze strony radnych Przewodniczący Rady poinformował  

o sprawach bieżących: 

1) Podczas ostatniej sesji została złożona interpelacja/zapytanie. Pan Burmistrz, 

zgodnie z zasadami, w odpowiednim terminie, przekazał radnemu odpowiedź, 

którą Przewodniczący Rady streścił radnym. Burmistrz Nowego kategorycznie nie 

zgadza się ze stwierdzeniem, jakiego użył Pan Radny, że jakość oświetlenia 

przejść dla pieszych jest niedostateczna a standard zastosowanego oświetlenia nie 

jest dostosowany do wytycznych w obowiązujących normach przy takiej 

infrastrukturze drogowej. Było to też w nawiązaniu do tragicznego wypadku  

w dniu 24 grudnia 2020 r. Odpowiednie służby zajmowały się tym wypadkiem  

i oceną całej sytuacji. Przedstawiciele Policji wskazali na celowość poprawienia 

jakości oświetlenia drogi krajowej 91 w miejscowości Nowe na całym odcinku, 

szczególnie w miejscach przejść dla pieszych. Na podstawie przywołanego 

sprawozdania GDDKiA w Bydgoszczy w przesłanym piśmie z 13 stycznia 

również wskazała na celowość poprawienia jakości oświetlenia drogi  

w miejscowości Nowe, szczególnie w miejscach występowania przejść dla 

pieszych. Zespół ds. badania wypadków drogowych ze skutkiem śmiertelnym, jak 

i główna dyrekcja GDDKiA za celowe uznali poprawienie jakości oświetlenia  

w miejscach występowania przejść dla pieszych w Nowem. Nie orzekły, że 

standard zastosowanego oświetlenia nie jest dostosowany do wytycznych  

w obowiązujących normach przy takiej infrastrukturze drogowej, i że jakość 

oświetlenia przejść dla pieszych jest niedostateczna. Burmistrz Nowego w dniu  

8 marca przesłał drogą meilową do ENEOS S.A. w Poznaniu wnioski i mapy  

z zaznaczonymi m.in. miejscami przejść dla pieszych, gdzie istnieją techniczne 

możliwości poprawy jakości oświetlenia poprzez zamontowanie dodatkowych 

opraw na posadowionych w pobliżu słupach energetycznych. Ponadto Burmistrz 

poinformował, że w tym roku Spółka ENEOS przystąpi do realizacji programu 

modernizacji oświetlenia ulicznego w naszej gminie, dzięki któremu wszystkie 

źródła oświetlenia zostaną zastąpione znacznie bardziej energooszczędnymi  

i wydajniejszymi. Burmistrz poczuł się również zobowiązany odnieść się do 

postulatu radnego Jarosława Kozłowskiego, aby w celu wykonania oświetlenia 

przejść dla pieszych zgodnie z obowiązującą normą skorzystać z Programu 

Bezpieczna Infrastruktura Drogowa – po pierwsze istnieje w Nowem wzdłuż drogi 

krajowej nr 91 oświetlenie zaprojektowane i wykonane przez GDDKiA i jest 

przekonany, że zgodnie z obowiązującymi normami w tym zakresie, po drugie 

Program Bezpieczna Infrastruktura Drogowa 2021-2024 Rada Miejska przyjęła  

w dniu 23 lutego 2021 r., czyli dzień przed napisaniem interpelacji przez radnego. 

W latach 2021-2024 z Krajowego Funduszu Drogowego zostanie przeznaczonych 

na ten cel 2,5 mld złotych. Środki te trafią jednak w całości do GDDKiA. 

Jednostki samorządu terytorialnego nie mogą ubiegać się o fundusze z tego 

programu; 

2) Wpłynęło pismo Wojewody Kujawsko-Pomorskiego z prośbą o złożenie 

sprawozdania na temat ilości skarg i wniosków złożonych w roku 2020 do Rady 

Miejskiej – odpowiedź została wysłana; 
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3) Wpłynęła kolejna petycja skierowana zgodnie z właściwością przez Powiatowy 

Urząd Pracy, autorka petycji określała się mianem inicjatorki społecznej. Petycja 

dotyczyła zakładania szkół wieczorowych, zaocznych dla dorosłych. Po wezwaniu 

do uzupełnienia petycji jej autorka wycofała petycję, twierdząc, że nie składała do 

nas petycji, tylko do Urzędu Pracy; 

4) Wpłynął wniosek o informację publiczną dotyczącą funkcjonowania młodzieżowej 

rady gminy. Udzielono odpowiedzi, że taka rada u nas nie istnieje; 

5) Dyżury radnych nadal są zawieszone; 

6) 30 kwietnia mija termin złożenia oświadczeń majątkowych (nie ma w tym roku 

decyzji o przedłużeniu tego okresu); 

7) Radni otrzymali w dniu dzisiejszym sprawozdanie z wykonania budżetu za 2020 

rok oraz informację o stanie mienia gminnego do analizy; 

8) Kolejna sesja planowana jest na 28 kwietnia. Tematy: oferta Powiatowego Urzędu 

Pracy w zakresie aktywnych form przeciwdziałania bezrobociu na 2021 rok, 

sprawozdanie Burmistrza z realizacji programu współpracy z organizacjami 

pozarządowymi za rok 2020, informacja o stanie przygotowań i stopniu realizacji 

zadań inwestycyjnych; 

9) W związku z nadchodzącymi świętami do Rady Miejskiej wpłynęły życzenia od: 

społeczności Szkoły Podstawowej nr 2 w Nowem, Szkoły Podstawowej nr 1  

w Trylu, Zarządu Oddziału Związku Nauczycielstwa Polskiego w Nowem, 

Marszałka Województwa i Przewodniczącej Sejmiku Województwa Kujawsko-

Pomorskiego. 

Przewodniczący Rady Miejskiej również przyłączył się do życzeń, aby nadchodzące 

święta były przede wszystkim zdrowe dla wszystkich mieszkańców naszej gminy.   

 

Ad. 8/ Zakończenie sesji  

Po wyczerpaniu wszystkich tematów porządku obrad Przewodniczący Rady zamknął XXIX 

sesję Rady Miejskiej w Nowem o godz. 1749. 

 

 

Protokołowała: 

Joanna Szaga 


